

ဒီယေလအနာဂတုတိကျမ်း

နိဒါန်း

ဒီယေလအနာဂတုတိကျမ်းသည် နိုင်ငံခြားဘုရင်တစ်ပါး၏ ဖိနှိပ်ချုပ်ချယ်မှုကို နှိပ်စက်ညှဉ်းပန်းမှုကို ယုဒအမျိုးသားတို့အပြင်းအထန်ခံကြရချိန်၌ ပြုစုရေးစာအုပ်အဖြစ် ရေးသားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ထိုစဉ်က ယုဒအမျိုးသားများသည် ထိုအခါတွင် မိမိ၏လူမျိုးတော်အား ကိုယ်စားဆောင်ရွက်ပေးရန်အတွက် အကြောင်းအရာများကို ဖော်ပြခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

ဤကျမ်းစောင်တွင် အပိုင်းကြီးနှစ်ပိုင်းပါရှိ၏။ (၁) ပထမပိုင်းတွင် ဘုရားသခင်အား ယုံကြည်ကိုးစားကာ ကိုယ်တော်၏ ပညတ်တော်ကို နာခံခြင်းအားဖြင့် ရန်သူများအား ခံရပ်အောင်မြင်သော ဒီယေလနှင့် အခြားပြည်နှင့် ဒဏ်သင့်ထိုက်အမှုအရာများသည် ဗာဗုလု န်နှင့် (ပါ ရှား) အင်ပါယာနိုင်ငံများ ပေါ်ထွန်းချိန်၌ ဖြစ်ပျက်သည့် အမှုအရာများဖြစ်သည်။ (၂) ဒုတိယပိုင်းတွင် ဆက်ကာဆက်ကာ ဒီယေလတွေ့မြင်ရသည့် ဗျာဒိတ်ရှုထိမှုများနှင့် အင်ပါယာနိုင်ငံအချို့ တို့ပေါ်ထွန်းပုံနှင့် ပျက်သုဉ်းပုံကို ဖိနှိပ်ချုပ်ချယ်သော ဘုရင်ကျဆုံးမည့် အကြောင်းနှင့် ဘုရားသခင်၏ လူမျိုးတော်တို့အောင်ပွဲခံရမည့် အကြောင်းတို့ကို လည်း ရေးသားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။

အကြောင်းအရာအကျဉ်းချုပ်

- ဒီယေလနှင့် အဖော်များ ၁:၁-၆:၂၈
- ဒီယေလတွေ့မြင်ရသည့် ဗျာဒိတ်ရှုထိမှုများ ၇:၁-၁၁:၄၅
- (က) သားရဲလေးကောင် ၇:၁-၂၈

(ခ) သိုးထီးနှင့်ဆိတ် ၈:၁-၉:၂၇

(စ) ကောင်းကင်ဘုံမှစေတမန် ၁၀:၁-၁၁:၄၅

ကပ်ကာလကုန်ဆုံးချိန် ၁၂:၁-၁၃

ဒိယေလနှင့်အဖော်များ

(၁:၁-၆:၂၈)

နေဗုခဒ်နေဇာမင်း၏နန်းတော်ရှိကူသရေလအမျိုးသားလူငယ်လူရွယ်

¹ ယုဒဘုရင်ယောယကိမ်နန်းစံသုံးနှစ်မြောက်၌ ဗာဗုလု
န်ဘုရင်နေဗုခဒ်နေဇာသည်ယေရုရှလင်မြို့သို့ချီတက်ဝိုင်းရံထား၏။-

☆ ² ထာဝရဘုရားသည်နေဗုခဒ်နေဇာအား ယောယကိ
မ်မင်းကိုဖမ်းဆီးခွင့်နှင့်ဗိမာန်တော်ဘဏ္ဍာအချို့ကိုသိမ်းယူခွင့်ပေးတော်မူ
နေဗုခဒ်နေဇာသည်သို့ပန်းများကိုဗာဗုလု န်ပြည်ရှိ
မိမိ၏ဘုရားဝတ်ကျောင်းသို့ခေါ်ဆောင်သွားပြီးလျှင်
ဖမ်းဆီးသိမ်းယူခဲ့သည့်ဘဏ္ဍာများကိုဝတ်ကျောင်းဘဏ္ဍာတိုက်တွင်ထား

³⁻⁴ မင်းကြီးသည်ကူသရေလသို့ပန်းများတွင်
မင်းမျိုးမင်းနွယ်နှင့်ဂုဏ်အသရေရှိအိမ်ထောင်စုများမှ၊
ရုပ်ရည်သန်ပြန်သူ၊ အသိပညာအတတ်ပညာရှိမှု၊
ပညာဉာဏ်ထက်မျက်မှု၊ ကိုယ်အင်္ဂါချို့ယွင်းခြင်းနှင့်ကင်းမှု
အစရှိသည့်အရည်အချင်းများနှင့်ပြည့်စုံ၍
နန်းတွင်းအမှုထမ်းနိုင်မည့်လူငယ်လူရွယ်အချို့တို့ကိုရွေးချယ်ရန်
မိန်းမစိုးအုပ်အာရှပေနတ်အားအမိန့်ပေးတော်မူ၏။

☆ 1:1 ၄ရာ၊ ၂၄:၁။ ၆ရာ၊ ၃၆:၅-၇။

သူတို့အားဗာဗုလုန်ဘာသာကိုဖတ်တတ်ရေးတတ်အောင်သင်ကြားပေးရန်
* 5 ပွဲတော်စာနှင့်စပျစ်ရည်ကိုနေ့စဉ်နေ့တိုင်းစားသောက်စေရန်လည်း
မိန်းမစိုးအုပ်အားအမိန့်ပေးတော်မူ၏။

ဤနည်းအားဖြင့်သုံးနှစ်တိုင်တိုင်လေ့ကျင့်ပေးပြီးမှသူတို့အားဘုရင်၏ရှေ့
6 ယင်းသို့ရွေးချယ်ခြင်းခံကြရသူတို့ထဲတွင်ဒိယေလ၊
ဟာနန်၊ မိရှေလနှင့်အာဇရိတို့ပါဝင်ကြ၏။
သူတို့အားလုံးပင်ယုဒအနွယ်ဝင်များဖြစ်ကြသည်။-

7 မိန်းမစိုးအုပ်သည်ဒိယေလကိုဗေလတရှာဇာ၊
ဟာနန်ကိုရှာဒရက်၊ မိရှေလကိုမေရှက်၊
အာဇရိကိုအဗေဒနေဂေါဟူ၍နာမည်သစ်ကိုပေး၏။

8 ဒိယေလသည်ပွဲတော်စာနှင့်စပျစ်ရည်တို့ကိုစားသောက်ခြင်းအားဖြင့်
မိမိကိုယ်ကိုဘာသာရေးကျင့်ထုံးအရမညစ်ည
မ်းစေရန်စိတ်ပိုင်းဖြတ်ပြီးလျှင် မိန်းမစိုးအုပ်အာရှပေနတ်၏အကူအညီကို

9 ဘုရားသခင်သည်လည်းဒိယေလအပေါ်တွင်
ကိုယ်ချင်းစာ၍သနားလာစေရန်အာရှပေနတ်၏စိတ်ကိုပြုပြင်တော်မူ၏။

10 သို့ရာတွင်အာရှပေနတ်သည်မင်းကြီးကိုကြောက်သဖြင့်ဒိယေလအား“
ဌာန်းပေးတော်မူခဲ့ပါသည်။ ထို့ကြောင့်အကယ်၍သင်တို့သည်အခြားလူငယ်
ကျန်းမာသန်စွမ်းမှုမရှိပါကငါအသတ်ခံရပါလိမ့်မည်”
ဟုဆို၏။

11 သို့ဖြစ်၍ဒိယေလသည်မိမိနှင့်အဖော်သုံးဦးတို့အားစောင့်ကြပ်ရန်
အာရှပေနတ်တာဝန်ပေးခြင်းခံရသူထံသို့သွား၍-

12 “ငါတို့စားသောက်ရန်အတွက်အသီးအနှံနှင့်

* 1:3-4 ၄ရာ၊ ၂၀:၁၇-၁၈၊ ၂၄:၁၀-၁၆။ ၆ရာ၊ ၃၆:၁၀။ ဟေရှာ၊ ၃၉:၇-၈။

ရေကိုသာကျွေး၍ဆယ်ရက်မျှစမ်းကြည့်ပါ။-

13 ထိုနောက်ပွဲတော်စာများစားသောက်ရသူလူငယ်လူရွယ်များနှင့်ငါတို့အသက်သင်တို့တွေ့မြင်ရသည့်ငါတို့ရုပ်ဆင်းသဏ္ဍာန်အပေါ်တွင်မူတည်၍ ငါတို့အားအဘယ်သို့ကျွေးမွေးသင့်သည်ကိုဆုံးဖြတ်ပါလော့'' ဟုဆို၏။

14 စောင့်ကြပ်သူသည်ကျိုသို့ဆယ်ရက်မျှသူတို့အားစမ်းကြည့်ရန်သေ

15 အချိန်စေ့သောအခါသူတို့သည်ပွဲတော်စာစားသောက်ကြသူများထက် ပို၍ကျန်းမာသန်စွမ်းလျက်ရှိကြောင်းတွေ့မြင်ရလေသည်။-

16 ထို့ကြောင့်စောင့်ကြပ်သူသည်ပွဲတော်စာနှင့်စပျစ်ရည်အစား သူတို့အားအသီးအနှံကိုသာကျွေးလေသည်။

17 ဘုရားသခင်သည်ထိုလူငယ်လူရွယ်လေးယောက်တို့အား စာပေနှင့်အထူးထူးအပြားပြားသောပညာရပ်တို့တွင်တတ်သိကျွမ်းကျင်မှု ထို့အပြင်လည်းဒံယေလအားဗျာဒိတ်ရူပါရုံနှင့်အိပ်မက်များ၏ အနက်အဋ္ဌပ္ပာယ်ကိုပြဆိုနိုင်သောစွမ်းရည်ကိုလည်းပေးတော်မူ၏။

18 မင်းကြီးသတ်မှတ်ပေးသည့်သုံးနှစ်တာကာလကုန်ဆုံးသွားသောအခါ လူငယ်လူရွယ်အားလုံးတို့အားနေဗုဒ္ဓဒ်နေဇာမင်း၏ထံတော်သို့သွင်းလေ

19 မင်းကြီးသည်ထိုသူရှိသမျှတို့နှင့်ဆွေးနွေးမေးမြန်းတော်မူရာဒံယေလ၊ ဟာနနိ၊ မိရှေလနှင့်အာဇရိတို့သည်အခြားသူတို့ထက်ပို၍ဉာဏ်ပညာကော သို့ဖြစ်၍သူတို့သည်အပါးတော်တွင်ခစားခွင့်ရကြ၏။-

20 မင်းကြီးသည်အဘယ်မေးခွန်းကိုပင်မေးသည်မဆို၊ အဘယ်ပြဿနာကိုပင်တင်ပြသည်မဆိုထိုသူလေးဦးတို့သည်နိုင်ငံတစ်ဝှမ်း မှော်ဆရာများထက်ဆယ်ဆမျှပို၍တတ်သိနားလည်ကြသည်ကိုတွေ့ရှိဝေ

21 ဒံယေလသည်ဗာဗုလု န်ပြည်ကိုပါရှုနိုင်ငံ၏ကေရာ

ဇမင်းဖြစ်သူ ကုရုမင်းတိုက်ခိုက်အောင်မြင်၍နန်းတက်လာချိန်တိုင်အောင်

2

နေဗုခဒ်နေဇာမင်း၏အိပ်မက်

1 နေဗုခဒ်နေဇာမင်းသည်နန်းစံဒုတိယနှစ်တွင် အိပ်မက်ကိုမြင်မက်၍လွန်စွာစိတ်ပူပန်သဖြင့်စက်တော်ခေါ်၍မရ။- 2 သို့ဖြစ်၍မိမိမည်သည့်အိပ်မက်မက်သည်ကို ဖော်ပြရန်န ကု ခဟောဆရာများ၊ ပယောဂ ဆရာများ၊ စုံအတတ်ကိုတတ်သူများနှင့် မှော်ဆရာများကိုဆင့်ခေါ်တော်မူစေ၏။ သူတို့သည်ရှေ့တော်သို့ရောက်ကြသောအခါ၊-

✧ 3 မင်းကြီးက`ငါ့အားစိတ်ပူပန်စေသည့်အိပ်မက်ကိုငါမြင်မက်တော်မူသည်။ ထိုအိပ်မက်၏အနက်ကိုငါသိလိုသည်' ဟုဆို၏။

4 ထိုသူတို့ကအာရမိဘာသာစကားဖြင့်1 `အရှင်မင်းကြီးသက်တော်ရာကျော်ရှည် ပါစေ။ အရှင်၏အိပ်မက်ကိုမိန့်ကြားတော်မူပါ။ အကျွန်ုပ်တို့အနက်ဖွင့်ပြပါမည်' ဟုလျှောက်ထားကြ၏။

5 မင်းကြီးက`ငါသည်ငါမြင်မက်သည့်အိပ်မက်ကိုလည်းကောင်း၊ ထိုအိပ်မက်အနက်ကိုလည်းကောင်းသင်တို့ဖော်ပြကြစေရန်သ နှ နိ ဌ

✧ 2:2 က၊ ၄:၈။ 1 2:4 * ဤကျမ်းပိုဒ်မှအစပြု၍ အခန်း ၇ အဆုံးတိုင်အောင်ဟေမြဲစကားကိုမသုံးဘဲ အာရမိဘာသာစကားကိုအသုံးပြုသည်။

ဌာန်ချမှတ်ထားပြီ။ အကယ်၍သင်တို့မ ဖော်ပြနိုင်ပါက
 သင်တို့ကိုအပိုင်းပိုင်း ဖြတ်ကာသင်တို့၏အိမ်များကိုပြာပုံ
 ဖြစ်စေမည်။- 6 သို့ရာတွင်အကယ်၍သင်တို့သည်ငါ၏
 အိပ်မက်ကိုလည်းကောင်း၊ အနက်ကိုလည်း
 ကောင်းဖော်ပြနိုင်ပါက ငါသည်သင်တို့
 အားဆုလာဘ်များပေး၍ဂုဏ်ပြုချီးမြှင့်
 မည်။ သို့ဖြစ်၍အိပ်မက်ကိုလည်းကောင်း၊
 အိပ်မက်၏အနက်ကိုလည်းကောင်းဖော် ပြကြလော့။
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

7 ထိုသူတို့က`အရှင်မင်းကြီး၏အိပ်မက်ကို
 အကျွန်ုပ်တို့အားဖော်ပြတော်မူပါလျှင်
 အကျွန်ုပ်တို့အနက်ဖွင့်ပြပါမည်။ ဟု
 တစ်ဖန်ပြန်လည်လျှောက်ထားကြ၏။

8 ထိုအခါမင်းကြီးက`သင်တို့သည်ငါထံ
 သည်အတိုင်းအချိန်ဆွဲ၍နေကြပါသည် တကား။-

9 အကယ်၍ငါ၏အိပ်မက်ကိုသင်တို့မဖော်
 ပြနိုင်ပါက သင်တို့ကိုအပိုင်းပိုင်းဖြတ်ကာ
 သင်တို့အိမ်များကိုပြာပုံဖြစ်စေရန်ငါ
 စိတ်ပိုင်းဖြတ်ထားပြီ။ သင်တို့သည်နောင်အခါ
 ၌အခြေအနေပြောင်းလဲလာလိမ့်မည်ဟု
 မျှော်လင့်ကာ ငါ့အားလိမ်လည်ပြောဆိုရန်
 အချင်းချင်းတိုင်ပင်ထားကြပြီ။ ငါ၏
 အိပ်မက်ကိုငါ့အားဖော်ပြကြလော့။ ထို

သို့ဖော်ပြနိုင်လျှင်အိပ်မက်၏အနက်ကို
လည်းသင်တို့ဖွင့်နိုင်ကြောင်းငါသိရှိရ လိမ့်မည်''
ဟုမိန့်တော်မူ၏။

10 ဘုရင့်အတိုင်ပင်ခံတို့က`အရှင်မင်းကြီး
သိလိုသောအရာကို ပြောပြနိုင်သူတစ်ဦး
တစ်ယောက်မျှကမ္ဘာပေါ်တွင်မရှိပါ။ အဘယ်
တန်ခိုးကြီးသည့်ဘုရင်မျှ မိမိ၏န ကု ခဟော
ဆရာများ၊ ပယောဂဆရာများနှင့်မှော်
ဆရာများအားဤသို့ဆင့်ဆိုစေခိုင်းဖူး သည်မရှိပါ။-

11 အရှင်မင်းကြီးမေးတော်မူသောအရာသည်
လွန်စွာခက်ခဲသဖြင့် ဘုရားများမှလွဲ၍
အဘယ်သူမျှဖော်ပြနိုင်မည်မဟုတ်ပါ။
ဘုရားတို့သည်လည်းလူသားများနှင့်
အတူနေထိုင်ကြသည်မဟုတ်ပါ'' ဟု
လျှောက်ထားကြ၏။

12 ထိုအခါမင်းကြီးသည်ပြင်းစွာအမျက်
ထွက်တော်မူလျက် ဗာဗုလု န်မြို့၌ရှိသမျှ
သောပညာရှိတို့ကိုကွပ်မျက်ရန်အမိန့် ပေးတော်မူ၏။-

13 သို့ဖြစ်၍ဒိယေလနှင့်အဖော်များအပါ
အဝင်ပညာရှိအပေါင်းတို့အား ကွပ်မျက်
ရန်အမိန့်ကိုထုတ်ပြန်လေသည်။

အိပ်မက်၏အနက်ကိုဒိယေလအား
ဘုရားသခင်ဖွင့်ပြတော်မူခြင်း

14-15 ထိုအခါဒိယေလသည်ကွပ်မျက်မှုကို
 တာဝန်ယူဆောင်ရွက်ရမည့်သူ ဘုရင့်ကိုယ်ရံ
 တော်တပ်မှူးအာရုတ်ထံသို့သွားရောက်၍၊
 အာရုတ်အား "မင်းကြီးသည်အဘယ်ကြောင့်
 ဤသို့ပြင်းထန်သည့်အမိန့်ကိုထုတ်ဆင့်
 တော်မူပါသနည်း" ဟုပါးနပ်လိမ္မာစွာ
 မေး၏။ အာရုတ်သည်လည်း ဖြစ်ပျက်သည့်
 အကြောင်းအရာကိုဒိယေလအားပြော ပြ၏။

16 ချက်ချင်းပင်ဒိယေလသည် မင်းကြီး၏ရှေ့
 တော်သို့ဝင်၍ "အိပ်မက်၏အနက်ဖွင့်ပြရန်
 အချိန်ပေးတော်မူပါ" ဟုလျှောက်ထား လေ၏။-

17 ထိုနောက်ဒိယေလသည်အိမ်သို့ပြန်၍မိမိ
 ၏အဖော်များဖြစ်သောဟာနန်၊ မိရှေလနှင့်
 အာဇရိတို့အားဖြစ်ပျက်သည့်အကြောင်း
 အရာများကိုပြောပြပြီးနောက်၊- 18 "ငါတို့သည်ဗာဗုလု
 န်မြို့၌ရှိသောအခြား အတိုင်ပင်ခံအရာရှိများနှင့်အတူကွပ်မျက်
 ခြင်းမခံကြရလေအောင် ကောင်းကင်ဘုံရှင်
 ဘုရားသခင်သည်ကရုဏာထားတော်မူ၍
 ခက်ခဲနက်နဲသောအိပ်မက်ကိုငါတို့အား
 ရှင်းလင်းဖော်ပြတော်မူရန်အထံတော်သို့
 ဆုတောင်းပ တု ထ နာပြုကြကုန်အံ့" ဟုဆို၏။-

19 ဘုရားသခင်သည်ထိုည ၌၌ပင်လျှင်ဗျာဒိတ်
 ရှူပါရုံတွင် ခက်ခဲနက်နဲသောအိပ်မက်ကို

ဒိယေလအားရှင်းလင်းဖော်ပြတော်မူ၏။
 ထိုအခါဒိယေလသည်ကောင်းကင်ဘုံရှင်
 ဘုရားသခင်၏ကျေးဇူးတော်ကိုဤသို့ ချီးမွမ်းလေ၏။

20 ``ဘုရားသခင်သည်ဉာဏ်ပညာတော်
 တန်ခိုးတော်တို့နှင့်ပြည့်စုံတော်မူ၏။
 ကိုယ်တော်အားကာလအစဉ်အဆက်
 ထောမနာပြုကြလော့။

21 ကိုယ်တော်သည်အချိန်ကာလနှင့်ရာသီဥတု တို့ကို
 အစိုးရတော်မူ၏။
 ဘုရင်တို့အားနန်းတင်နန်းချတော်မူ၏။
 ကိုယ်တော်သည်လူတို့အားဉာဏ်ပညာနှင့်
 အသိတရားကိုပေးတော်မူ၏။

22 ကိုယ်တော်သည်လျှို့ဝှက်နက်နဲသည့်
 အရာများကိုထုတ်ဖော်တော်မူ၏။
 မှောင်မိုက်တွင်ဖုံးကွယ်နေသည့်
 အရာများကိုသိတော်မူ၏။

 ကိုယ်တော်အားအလင်းဝိုင်းရံလျက်ရှိ၏။

23 အကျွန်ုပ်၏ဘိုးဘေးတို့ကိုးကွယ်သော ဘုရားသခင်၊
 ကိုယ်တော်ရှင်သည်အကျွန်ုပ်အားဉာဏ်ပညာ နှင့်
 အစွမ်းသတ္တိကိုပေးသနား၍
 အကျွန်ုပ်တောင်းလျှောက်သည့်အတိုင်း မင်းကြီး
 ၏အိပ်မက်ကို

ဖွင့်ပြတော်မူသောကျေးဇူးတော်ကို ချီးမွမ်း
ထောမနာပြုပါ၏။"

မင်းကြီးအိပ်မက်နှင့်အိပ်မက်၏အနက်ကို
ဒိယေလရှင်းပြခြင်း

24 သို့ဖြစ်၍ဒိယေလသည် ဗာဗုလု န်မြို့က
ပညာရှိတို့အား ကွပ်မျက်ရန်မင်းကြီးတာဝန်
ပေးအပ်ထားသူအာရုတ်၏ထံသို့သွား၍ ထို
သူတို့အားမကွပ်မျက်ပါနှင့်။ အကျွန်ုပ်အား
ဘုရင်၏ထံတော်သို့ခေါ်ဆောင်သွားပါ။ အ
ကျွန်ုပ်သည်မင်းကြီး၏အိပ်မက်ကိုအနက် ဖွင့်ပြပါမည်"
ဟုဆို၏။

25 ထိုအခါအာရုတ်သည်ချက်ချင်းပင်ဒိယေလ
ကို မင်းကြီး၏ရှေ့တော်သို့သွင်းပြီးလျှင်မင်း
ကြီးအား "အကျွန်ုပ်သည်ယုဒအမျိုးသား
သို့ပန်းများထဲမှ မင်းကြီး၏အိပ်မက်အနက်
ကိုဖော်ပြနိုင်သူကိုတွေ့ရှိပါပြီ" ဟုလျှောက် လေ၏။

26 မင်းကြီးက(ဗေလတရှာဇာဟုလည်းနာမည်
တွင်သော) ဒိယေလအား "သင်သည်ငါ၏အိပ်
မက်ကိုလည်းကောင်း၊ ထိုအိပ်မက်၏အနက်
ကိုလည်းကောင်းဖော်ပြနိုင်ပါသလော" ဟုမေးတော်မူ၏။

27 ဒိယေလက "အရှင်မင်းကြီး၊ အရှင်၏
မေးခွန်းကိုဖြေကြားနိုင်သောမှော်ဆရာ၊
ပယောဂဆရာ၊ ဗေဒင်ဆရာ၊ နက္ခတ် ဆရာမရှိပါ။-

28 သို့ရာတွင်လျှို့ဝှက်ခက်ခဲသောအရာများ
 ကို ဖွင့်ပြတော်မူသောဘုရားသခင်သည်
 ကောင်းကင်ဘုံတွင်ရှိတော်မူပါ၏။ ထိုဘုရား
 သည်အနာဂတ်ကာလ၌အဘယ်သို့ဖြစ် ပျက်မည်ကို
 အရှင်မင်းကြီးအားဖွင့်ပြ တော်မူပါပြီ။
 အရှင်မင်းကြီးစက်တော် ခေါ်လျက်နေစဉ်
 မြင်မက်သည့်အိပ်မက်ကို ယခုအကျွန်ုပ်ဖော်ပြပါမည်။

29 “အရှင်မင်းကြီးသည်စက်တော်ခေါ်လျက်
 နေစဉ် အနာဂတ်၌ဖြစ်ပျက်မည့်အမှုအရာ
 အကြောင်းကိုအိပ်မက်မြင်မက်တော်မူပါ၏။
 လျှို့ဝှက်ခက်ခဲသောအရာတို့ကိုဖွင့်ပြတော်
 မူသော ဘုရားသခင်သည်နောင်ဖြစ်လ တံ တံ
 သောအမှုအရာတို့ကိုအရှင့်အားဖွင့်ပြ တော်မူပါ၏။-

30 ဘုရားသခင်သည်ယင်းသို့လျှို့ဝှက်ခက်ခဲ
 သည့်အရာကို အကျွန်ုပ်အားသိစေတော်
 မူသည်မှာအကျွန်ုပ်သည် အခြားသူအပေါင်း
 တို့ထက်ပို၍အသိပညာရှိသောကြောင့် မဟုတ်ပါ။
 အရှင်မင်းကြီးအားအိပ်မက်၏ အနက်ကိုသိရှိစေရန်နှင့်
 နှလုံးတော်ဆင် ခြင်ချက်များကိုနားလည်လာစေရန်ပင်
 ဖြစ်ပါ၏။

31 “အရှင်မင်းကြီး၊ ကိုယ်တော်သည်အိပ်မက်
 တွင်အလွန်ကြီးမားတောက်ပပြောင်လက်
 ၍ကြောက်မက်ဖွယ်ကောင်းသောလူရုပ်တူ

ကြီးကိုမြင်တော်မူပါ၏။- 32 ထိုရုပ်တုကြီး၏ဦးခေါင်းသည်ရွှေစင်ဖြင့်
ပြီးပါ၏။ ရင်ဘတ်နှင့်လက်နှစ်ဖက်ကိုငွေ
ဖြင့်လုပ်ထားပြီးလျှင် ဝမ်းနှင့်ပေါင်တို့ကို
ကြေးဝါဖြင့်ပြုလုပ်ထားလေသည်။-

33 ခြေသလုံးကိုသံဖြင့်ပြုလုပ်၍ခြေဖမိုး
နှင့် ခြေဖဝါးတို့မှာသံတစ်ပိုင်းရွှံ့စေး
သရုပ်တစ်ပိုင်းဖြစ်ပါ၏။- 34 ထိုရုပ်တုကြီးကိုအရှင်မင်းကြီးကြည့်
လျက်နေစဉ် ကျောက်ခဲကြီးတစ်လုံးသည်
တောင်ပေါ်မှအလိုအလျောက်ပြုတ်ထွက်
လာပြီးလျှင် သံနှင့်ရွှံ့စေးသရုပ်ဖြင့်ပြီး
သည့်ရုပ်တုကြီးခြေများကိုထိမှန်ကျိုး ပဲ့သွားစေပါ၏။-

35 ချက်ချင်းပင်သံ၊ ရွှံ့စေးသရုပ်၊
ကြေးဝါ၊ ငွေနှင့်ရွှေတို့သည်ကြေမွ၍သွားပါ၏။
ယင်းတို့သည်နွေရာသီကောက်နယ်တလင်း က
မြေမှုန်များသဖွယ်လေတိုက်ရာသို့ လွင့်ပါသွားလေသည်။
အစအနတစ်စုံ တစ်ရာမျှပင်မကျန်ခဲ့ပါ။
သို့ရာတွင် ကျောက်ခဲကြီးမူကားကမ္ဘာမြေတစ်ပြင်
လုံးကိုလွှမ်းမိုးသည့်တောင်ကြီးဖြစ်လာ ပါ၏။

36 ။ ဤကားအရှင်မင်းကြီး၏အိပ်မက်ဖြစ်
ပါ၏။ ယခုဤအိပ်မက်၏အနက်ကို
အကျွန်ုပ်လျှောက်ထားပါမည်။- 37 အရှင်မင်းကြီး၊
အရှင်သည်ဘုရင်တကာ တို့တွင် အကြီးမြတ်ဆုံးဖြစ်တော်မူပါ၏။
ကောင်းကင်ဘုံရှင်ဘုရားသခင်သည်အရှင် အား

ထီးနန်းကိုအပ်နှင်းတော်မူ၍တန်ခိုး စွမ်းရည်၊
 ဘုန်းအသရေတို့ဖြင့်ပြည့်စုံ စေတော်မူပါပြီ။-
 38 ကိုယ်တော်သည်အရှင်အားလူတို့နေထိုင်
 ရာကမ္ဘာမြေပြင်ရှိသမျှကိုလည်းကောင်း၊ တံရ
 စု ဆာ န်နှင့်ငှက်အပေါင်းတို့ကိုလည်းကောင်း
 အစိုးရစေတော်မူပါ၏။ အရှင်မင်းကြီး
 သည်ရုပ်တုကြီး၏ရွှေဦးခေါင်းဖြစ်တော် မူပါ၏။-
 39 အရှင်မရှိသည့်နောက်၌အရှင်၏အင်ပါယာ
 နိုင်ငံတော်မျှလောက် မကြီးမြတ်သည့်အင်ပါ
 ယာနိုင်ငံတစ်ခုတည်ရှိပါလိမ့်မည်။ ထိုနောက်
 ကြေးဝါနိုင်ငံတည်းဟူသောတတိယအင်
 ပါယာနိုင်ငံပေါ်ထွန်းပါလိမ့်မည်။ ထိုအင်
 ပါယာနိုင်ငံသည်ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံးကို
 အစိုးရပါလိမ့်မည်။- 40 ထိုနောက်သံကဲ့သို့တောင့်တင်းခိုင်မာသော
 စတု တု ထအင်ပါယာနိုင်ငံပေါ်ထွန်းလာပါ လိမ့်မည်။
 သံသည်အရာခပ်သိမ်းကိုကျိုးပဲ့ ကြေမွစေတတ်သကဲ့သို့
 ထိုနိုင်ငံသည် အခြားနိုင်ငံတို့ကိုချေမှုန်းပါလိမ့်မည်။-
 41 ရုပ်တုကြီး၏ခြေဖမိုးနှင့်ခြေချောင်းများ
 သည် ရွှံ့စေးသရွတ်တစ်ပိုင်း၊ သံတစ်ပိုင်းဖြစ်
 ကြောင်းကိုအရှင်မင်းကြီးတွေ့မြင်တော်မူ
 ရသည်နှင့်အညီ အင်ပါယာနိုင်ငံသည်စိတ်
 ဝမ်းကွဲပြားသောနိုင်ငံဖြစ်ပါလိမ့်မည်။ သံ
 နှင့် ရွှံ့စေးသရွတ်ရော၍နေသည်ကိုထောက်

၍ ထိုနိုင်ငံတွင်သံကဲ့သို့ခိုင်မာတောင့်တင်း
 မှုအချို့အဝက်ရှိပါလိမ့်မည်။- 42 ခြေချောင်းများသည်သံတစ်ပိုင်း ရွှံ့စေး
 သရွတ်တစ်ပိုင်းဖြစ်သည်နှင့်အညီ ထိုနိုင်ငံ
 သည်ခွန်အားကြီးသော်လည်းအလွယ်တကူ
 ချေမှုန်းခြင်းကိုခံရပါလိမ့်မည်။- 43 သံကိုရွှံ့စေးသရွတ်နှင့်ရောစပ်ထားသ
 ကိုလည်း အရှင်မြင်တော်မူသည်အတိုင်း
 ထိုအင်ပါယာနိုင်ငံကိုအုပ်ချုပ်သော ဘုရင်တို့သည်မိမိတို့၏အိမ်ထောင်စု
 တို့အား အချင်းချင်းထိမ်းမြားလက်ထပ် ခြင်းအားဖြင့်
 စည်းရုံးမှုရရှိရန်ကြိုးစား ကြပါလိမ့်မည်။
 သို့ရာတွင်သံနှင့်ရွှံ့စေး သရွတ်ကိုရောစပ်၍မရသကဲ့သို့
 သူတို့ သည်လည်းပေါင်းဖော်၍ရကြမည်မဟုတ်
 ပါ။- 44 အထက်ဖော်ပြပါဘုရင်များနန်းစံလျက်
 နေချိန်၌ပင်လျှင် ကောင်းကင်ဘုံရှင်ဘုရားသခင်သည်အဘယ်အခါမျှမပ
 နိုင်သည့် နိုင်ငံတစ်ခုကိုတည်ထောင်တော်မူ ပါလိမ့်မည်။
 ထိုနိုင်ငံကိုအဘယ်အခါ၌ မျှန်မန်း၍ရမည်မဟုတ်ပါ။
 ယင်းသည် အခြားနိုင်ငံရှိသမျှကိုဖြိုခွင်းပြီး
 နောက် အစဉ်အမြဲတည်ပါလိမ့်မည်။-
 45 တောင်ပေါ်မှကျောက်တုံးတစ်လုံးသည်
 အလိုအလျောက်ပြုတ်ထွက်လာကာ သံ၊
 ကြေးဝါ၊ ရွှံ့စေးသရွတ်၊ ငွေ၊ ရွှေတို့ဖြင့်
 ပြုလုပ်ထားသောရုပ်တုကြီးအားထိ မှန်သွားပုံကိုအရှင်မြင်တော်မူခဲ့ပါ၏။
 ကြီးမြတ်တော်မူသောဘုရားသခင်သည်
 အရှင်အား နောင်ဖြစ်လ တု တံ့သောအမှု

အရာတို့ကိုဖွင့်ပြတော်မူခြင်းပင်	ဖြစ်ပါ၏။
အကျွန်ုပ်သည်အရှင်မြင်မက်	သည့်အတိုင်း
အိပ်မက်တော်ကိုတိကျ	စွာဖော်ပြ၍
အိပ်မက်၏အနက်အမှန် ကိုလည်းအရှင့်အားဖော်ပြပြီးပါ	
ပြီ" ဟုလျှောက်၏။	

ဒံယေလအားဆုတော်လာဘ်တော်များ
ပေးသနားတော်မူခြင်း

46 ထိုအခါနေမုခဒ်နေဇာမင်းသည်ဒံယေလ
၏ရှေ့တွင်မြေသို့တိုင်အောင်ဦးညွတ်တော်မူ
ပြီးလျှင် ဒံယေလအားယဇ်နှင့်ပူဇော်သကာ
များဆက်ကပ်ကြရန်အမိန့်ပေးတော်မူ၏။-

47 မင်းကြီးက`သင်သည်ဤလျှို့ဝှက်ခက်ခဲ
သောအမှုတို့ကိုဖြေရှင်းနိုင်သည်ဖြစ်၍
သင်၏ဘုရားသခင်သည်ဘုရားတကာ
တို့ထက်ကြီးမြတ်တော်မူပါ၏။ ဘုရင်
တကာတို့ကိုအစိုးရသောအရှင်၊ လျှို့
ဝှက်ခက်ခဲသောအရာတို့ကိုဖွင့်ပြတော်
မူသောအရှင်ဖြစ်တော်မူပါ၏" ဟုဆို၏။

48 ထိုနောက်မင်းကြီးသည်ဒံယေလအားကြီး
မြင့်သောရာထူးဖြင့်ချီးမြှင့်တော်မူပြီး လျှင်
အဖိုးတန်ဆုတော်လာဘ်တော်အမြောက်
အမြားကိုပေးအပ်ကာဗာဗုလု န်နိုင်ငံရှိ
အတိုင်ပင်ခံအရာရှိအပေါင်းတို့၏ခေါင်း

ဆောင်အဖြစ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဗာဗုလု
 န် ပြည်နယ်ကိုအုပ်စိုးရသောမင်းအဖြစ်
 ဖြင့်လည်းကောင်းခန့်ထားတော်မူ၏။-
 49 ဒိယေလ၏ပန်ကြားချက်အရမင်းကြီး
 သည်ရှာဒရက်၊ မေရှက်နှင့်အဗေဒနေဂေါ
 တို့အားဗာဗုလု န်ပြည်နယ်အုပ်ချုပ်ရေး
 တာဝန်များကိုအပ်နှင်းတော်မူ၏။ ဒိယေလ
 ကိုမူကားနန်းတော်တွင်း၌အမှုထမ်းစေ တော်မူ၏။

3

ရွှေရုပ်တုကြီးကိုဦးညွတ်ရှိခိုးရန် နေဗုခဒ်နေဇာမင်းအမိန့်ထုတ်ပြန်ခြင်း
 1 နေဗုခဒ်နေဇာမင်းသည်အမြင့်ပေကိုး
 ဆယ်၊ အနံကိုးပေရှိသောရွှေရုပ်ကြီးကို
 သွန်းလုပ်စေပြီးလျှင်ဗာဗုလု န်ဒုရလွင်
 ပြင်တွင်တည်ထားစေတော်မူ၏။- 2 မင်းကြီးသည်မင်းညီမင်းသားများ၊
 ဘုရင်ခံ များ၊ ဒုတိယဘုရင်ခံများ၊
 တိုင်းမင်းကြီး များ၊ ငွေတိုက်စိုးများ၊
 တရားသူကြီးများ၊ ရဲမှူးများအစရှိသည့်အရာရှိအပေါင်း
 တို့အား မိမိတည်ထားသည့်ရွှေရုပ်ကြီး
 အနုမောဒနာပွဲကိုတက်ရောက်ကြရန်
 အမိန့်ပေးတော်မူ၏။- 3 အရာရှိအပေါင်းတို့သည်ရွှေရုပ်ကြီး
 ၏ရှေ့တွင်ရပ်နေကြသောအခါ၊- 4 သံတော်ဆင့်တစ်ဦးက `ဘာသာစကား
 အမျိုးမျိုးကိုပြောဆိုကြသောလူမျိုး
 အသီးသီးနှင့်နိုင်ငံအသီးသီးကလူ အပေါင်းတို့၊-

5 သင်တို့သည်တံပိုးခရာမှုတ်သံကိုကြား
 ရပြီးနောက်ပလေ့၊ ပတ်သာ၊ စောင်းကြီး၊
 စောင်း၊ ငယ်တို့ကိုတီးမှုတ်သံကိုလည်းကောင်း၊
 ထို နောက်အခြားတူရိယာများတီးမှုတ်သံ
 ကိုလည်းကောင်းကြားကြလိမ့်မည်။ တူရိယာ
 တီးမှုတ်သံသည်နှင့်တစ်ပြိုင်နက် နေဗုခဒ်
 နေဇာမင်းတည်ထားသည့်ရွှေရုပ်ကြီးကို
 သင်တို့ဦးညွှတ်ရှိခိုးကြစေ။- 6 ဦးညွှတ်ရှိခိုးခြင်းမပြုသူမည်သူမဆို
 ပြင်းစွာအလျှံထလျက်နေသော မီးဖိုကြီး
 ထဲသို့ချက်ချင်းပစ်ချခြင်းကိုခံစေ'' ဟု
 အသံကျယ်စွာကြေညာလေသည်။- 7 သို့ဖြစ်၍ဘာသာစကားအမျိုးမျိုး
 ဆိုသောလူမျိုးအသီးသီးနှင့် နိုင်ငံအသီး
 သီးကလူတို့သည်တူရိယာတီးမှုတ်သံ
 ကိုကြားသည်နှင့်တစ်ပြိုင်နက် နေဗုခဒ်
 နေဇာတည်ထားသည့်ရွှေရုပ်ကြီးကိုဦး
 ညွှတ်ရှိခိုးကြကုန်၏။

ဒံယေလ၏အဖော်သုံးဦးအား ပြစ်တင်စွပ်စွဲခြင်း

8 ဗာဗုလု န်ပြည်သားအချို့တို့သည်ယုဒ
 အမျိုးသားတို့အား ပြစ်တင်ပြောဆိုရန်
 အခွင့်ကောင်းကိုယူ၍၊- 9 နေဗုခဒ်နေဇာမင်းအား ``အရှင်မင်းကြီး
 သက်တော်ရာကျော်ရှည်ပါစေ။- 10 တူရိယာစတင်တီးမှုတ်သည်နှင့်တစ်ပြိုင်
 နက်ရွှေရုပ်ကြီးအားလူတိုင်းဦးညွှတ်ရှိ ခိုးစေ။-
 11 ထိုအရုပ်ကြီးအားဦးညွှတ်ခြင်းမပြုသူ

ဟူသမျှသည် ပြင်းစွာအလျှံထလျက်နေ
သောမီးဖိုကြီးထဲသို့ပစ်ချခြင်းကိုခံစေ
ဟူ၍အရှင်အမိန့်တော်ထုတ်ပြန်ခဲ့ပါ၏။-

12 ဗာဗုလု န်နယ်ကိုအုပ်ချုပ်ရန်အရှင်မင်း
ကြီးတာဝန်ပေးထားသူရှာဒရက်၊ မေရှက်
နှင့်အဗေဒနေဂေါဟူသောယုဒအမျိုး သားများသည်
အရှင်၏အမိန့်တော်ကို မနာခံဘဲနေကြပါ၏။
သူတို့သည် အရှင်၏ဘုရားကိုရှိမခိုးကြပါ။ အရှင်
တည်ထားသည့်ရွှေရုပ်ကြီးကိုလည်းဦး မညွတ်ကြပါ။
ဟုလျှောက်ထားကြ၏။

13 ထိုအခါမင်းကြီးသည်ပြင်းစွာအမျက်
ထွက်တော်မူသဖြင့် ထိုသူသုံးယောက်ကို
အထံတော်သို့ခေါ်ဆောင်ခဲ့ရန်အမိန့် ပေးတော်မူ၏။-

14 မင်းကြီးက`ရှာဒရက်၊ မေရှက်နှင့်အဗေဒ
နေဂေါတို့ သင်တို့သည်ငါ၏ဘုရားကိုရှိ
မခိုး၊ ငါစိုက်ထူတည်ထားသည့်ရွှေရုပ်ကြီး
ကိုဦးမညွတ်ဘဲနေကြသည်ဟုဆိုသည် မှာမှန်သလော။-

15 ယခုသင်တို့သည်တံပိုးခရာ၊ ပလွေ၊ စောင်း
ငယ်၊ ပတ်သာ၊ စောင်းကြီးနှင့်အခြားတူရိ
ယာများတီးမှုတ်သံကိုကြားသည်နှင့်တစ်
ပြိုင်နက်ရွှေရုပ်ကြီးကိုဦးညွတ်ရှိခိုးကြ
လော့။ အကယ်၍ရှိမခိုးကြပါကသင်တို့
သည်ပြင်းစွာအလျှံထလျက်နေသောမီး

ဖိုထဲသို့ချက်ချင်းပစ်ချခြင်းကိုခံရ ကြလ
တု တံ။ သင်တို့အားကယ်နိုင်မည့်ဘုရား
ရှိသည်ဟုသင်တို့ထင်မှတ်ကြသလော'' ဟုမိန့်တော်မူ၏။

¹⁶ ရှာဒရက်၊ မေရှက်နှင့်အဗေဒနေဂေါတို့
က''အရှင်မင်းကြီး၊ အကျွန်ုပ်တို့သည်မိမိ

တို့အတွက်ထုချေလျှောက်လဲကြမည် မဟုတ်ပါ။-
¹⁷ အကျွန်ုပ်တို့ကိုးကွယ်သောဘုရားသခင်

သည် အကျွန်ုပ်တို့အားပြင်းစွာအလျှံထ
လျက်ရှိသောမီးဖိုကြီးထဲမှလည်းကောင်း၊

အရှင်၏လက်မှလည်းကောင်းကယ်နိုင်
လျှင်လည်းကယ်တော်မူမည်။-^{2 18} ကယ်တော်မူလျှင်လည်းအကျွန်ုပ်တို့

သည်အရှင်၏ဘုရားကိုရှိမခိုး၊ အရှင်
၏ရွှေရုပ်ကြီးကိုလည်းဦးမညွတ်ကြောင်း

သိမှတ်တော်မူပါ'' ဟုပြန်လည်လျှောက် ထားကြ၏။

ဒံယေလ၏အဖော်သုံးဦးအားမီးဖိုကြီးထဲသို့
ပစ်ချခြင်း

¹⁹ ထိုအခါနေဗုခဒ်နေဇာသည်မိမိစိတ်ကို
မချုပ်တည်းနိုင်တော့ဘဲ ရှာဒရက်၊ မေရှက်နှင့်

အဗေဒနေဂေါတို့အပေါ်တွင်အမျက်ထွက်
ကာမျက်နှာနီမြန်း၍လာတော်မူ၏။ ထို

^{2 3:17} * အကျွန်ုပ်တို့ --- ကယ်တော်မူမည်။
သို့ မဟုတ်အကျွန်ုပ်တို့သည်အရှင်၏ဘုရား
အားဦးညွတ်ရှိခိုးခြင်းမပြုသည်မှန်ပါ
ကအကျွန်ုပ်တို့ကိုးကွယ်သောဘုရားသခင်
သည်အလျှံထသောမီးဖိုကြီးမှလည်း
ကောင်းအရှင်၏လက်မှလည်းကောင်းကယ်
အမှန်ကယ်တော်မူမည်။ တော်မူမည်။

ကြောင့်မင်းကြီးသည်မီးဖိုကြီးကိုခုန်ဆ
မျှပို၍ပူအောင်မီးထိုးစေတော်မူပြီးလျှင်၊-

20 မိမိ၏တပ်မတော်တွင်ခွန်အားအကြီးမား
ဆုံးသောသူတို့အား ထိုသူသုံးယောက်ကို
ပြင်းစွာအလျှံထလျက်ရှိသောမီးဖိုကြီး
ထဲသို့ပစ်ချရန်အမိန့်ပေးတော်မူ၏။-

21 သို့ဖြစ်၍သူတို့သည်ထိုသူသုံးယောက်တို့
အားဘောင်းဘီ၊ အင်္ကျီ၊ ဝတ်လုံအင်္ကျီအစရှိ
သည့်အဝတ်တန်ဆာများနှင့်တကွတုပ်
နှောင်ပြီးလျှင် ပြင်းစွာအလျှံထလျက်နေ
သောမီးဖိုကြီးထဲသို့ပစ်ချလိုက်ကြ၏။-

22 မင်းကြီးကြပ်တည်းစွာမိန့်မှာတော်မူခဲ့သည့်
အတိုင်း မီးဖိုကြီးကိုအလွန်အလွန်ပူအောင်
ပြုလုပ်ထားသဖြင့်ရှာဒရက်၊ မေရှက်၊ အဗေ
ဒနေဂေါတို့အားမီးဖိုကြီးသို့သယ်ဆောင်

လာသောသူတို့သည် မီးလျှံအရှိန်ကြောင့်
သေကြကုန်၏။- 23 သို့ဖြစ်၍ရှာဒရက်၊ မေရှက်၊
အဗေဒနေဂေါ တို့သည် တုပ်နှောင်လျက်ပင်ပြင်းစွာအလျှံ
ထလျက်နေသောမီးဖိုကြီးထဲသို့ကျ ရောက်သွားကြလေသည်။

24 ထိုအခါနေဗုခဒနေဇာသည်အံ့အားသင့်
လျက် ရုတ်တရက်ထတော်မူပြီးလျှင်
မိမိ ၏အတိုင်ပင်ခံအရာရှိများအား`ငါတို့
သည်လူသုံးယောက်တို့ကိုတုပ်နှောင်၍ပြင်း

စွာအလျှံထလျက်ရှိသည့်မီးဖိုကြီးထဲ
 သို့ပစ်ချခဲ့ကြသည်မဟုတ်ပါလော။" ဟု မေးတော်မူ၏။
 25 ထိုသူတို့က "မှန်ပါသည်အရှင်မင်းကြီး။"

ဟုလျှောက်ထားလျှင်၊
 မင်းကြီးက "ယင်းသို့ဖြစ်ပါမူမီးထဲတွင်
 လူလေးယောက်သွားလာနေသည်ကိုအဘယ်
 ကြောင့်ငါမြင်ရပါသနည်း။ သူတို့အား
 တုပ်နှောင်ထားခြင်းလည်းမရှိ၊ သူတို့သည်
 မီးလောင်ခံကြရပုံလည်းမပေါ်။ ထို့ပြင် စတု
 တု ထလျှံသည်ကောင်းကင်တမန်³ နှင့်တူသည်။"
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

ထိုသူသုံးဦးတို့အားအပြစ်ဒဏ်မှလွတ်ငြိမ်းခွင့်
 ပေး၍ရာထူးတိုးတက်ချီးမြှင့်တော်မူခြင်း
 26 သို့ဖြစ်၍နေဗုဒဒ်နေဇာမင်းသည်
 ပြင်းစွာ အလျှံထလျက်နေသောမီးဖိုကြီးအဝ
 သို့ချဉ်းကပ်ပြီးလျှင် "အမြင့်မြတ်ဆုံးသော
 ဘုရားသခင်၏အစေခံရှာဒရက်၊ မေရှက်
 နှင့်အဗေဒနေဂေါတို့၊ မီးဖိုထဲမှထွက်လာ
 ကြလော့။" ဟုမိန့်တော်မူ၏။ ထိုအခါသူတို့
 သည်ချက်ချင်းပင်ထွက်လာကြ၏။-

27 မင်းညီမင်းသားများ၊ ဘုရင်ခံများ၊

3 3:25 * ကောင်းကင်တမန်။ သို့မဟုတ်ဘုရားများ၏သား။ သို့မဟုတ်
 ဘုရားသခင်၏သား။

ဒုတိယ ဘုရင်ခံများနှင့်ဘုရင့်အတိုင်ပင်ခံအရာ
 ရှိအပေါင်းတို့သည် မီးလောင်ခြင်းမခံရ
 ကြသောလူသုံးဦးတို့ကိုဝိုင်း၍ကြည့်ရှုကြ
 ကုန်၏။ ထိုသူတို့၏ဆံခြည်ပင်တစ်ပင်မျှ
 မီးမမြိုက်။ အဝတ်အင်္ကျီများသည်မီးမလောင်၊
 သူတို့ကိုယ်မှမီးခိုးနံ့လည်းမရ။

28 မင်းကြီးက`ရှာဒရက်၊ မေရှက်နှင့်အဗေဒ
 နေဂေါတို့ကိုးကွယ်သောဘုရားသခင်ကို
 ထောမနာပြုကြလော့။ ကိုယ်တော်သည်ကောင်း
 ကင်တမန်ကိုစေလွှတ်တော်မူ၍ မိမိကိုယ့်
 ကြည်ကိုးစားကြသောဤသူသုံးဦးတို့
 အားကယ်တင်တော်မူ၏။ သူတို့သည်မိမိ
 တို့၏ဘုရားမှတစ်ပါးအခြားဘုရားကို
 ဦးညွှတ်ရှိခိုးမည့်အစား မိမိတို့အသက်
 ဘေးကိုပင်ပမာဏမပြုဘဲငါ၏အမိန့် ကိုဖီဆန်ခဲ့ကြ၏။

29 `ထိုကြောင့်ဘာသာစကားအမျိုးမျိုးကို
 ပြောဆိုသောလူမျိုးအသီးသီးနှင့်နိုင်ငံ
 အသီးသီးကမည်သူမဆိုရှာဒရက်၊ မေရှက်
 နှင့်အဗေဒနေဂေါတို့၏ဘုရားအားမရှိ
 မသေပြောဆိုသည်ဆိုအံ့၊ ထိုသူအားအပိုင်း
 ပိုင်းဖြတ်၍နေအိမ်ကိုလည်း ပြာပုံဖြစ်စေ
 ဟုယခုငါအမိန့်ပေး၏။ ထိုသူသုံးဦးတို့
 ၏ဘုရားကဲ့သို့အဘယ်ဘုရားမျှမကယ် တင်နိုင်။'

ဟုမိန့်တော်မူ၏။

30 ထိုနောက်မင်းကြီးသည် ရှာဒရက်၊
 မေရှက်နှင့် အဗေဒနေဂေါတို့အား ဗာဗုလု
 န်ပြည် နယ်တွင်ပိုမိုကြီးမြင့်သည့်ရာထူးများ
 ဖြင့်ချီးမြှင့်တော်မူလေသည်။

4

နေဗုခဒ်နေဇာမင်း၏ဒုတိယအိပ်မက်

1 နေဗုခဒ်နေဇာမင်းသည်ကမ္ဘာပေါ်ရှိဘာသာ
 စကားအမျိုးမျိုးကို ပြောဆိုသောလူမျိုး
 အပေါင်းတို့ထံသို့ သဝဏ်လွှာတစ်စောင်ကို
 အောက်ပါအတိုင်းပေးပို့တော်မူ၏။

“သင်တို့သည်ချမ်းမြေ့သာယာကြပါစေ သော။-

2 ငါ့အားအမြင့်မြတ်ဆုံးသောဘုရားသခင်
 ပြတော်မူသော အံ့ဩဖွယ်ရာများနှင့်နိမိတ် လ ကု
 ခဏာများအကြောင်းကိုနားထောင်ကြ လော့။

3 “ငါတို့အားဘုရားသခင်ပြတော်မူသော
 အံ့ဩဖွယ်ရာတို့သည်လွန်စွာကြီးမြတ်
 ပါသည်တကား။

ကိုယ်တော်ပြတော်မူသောနိမိတ်လကုခဏာ များသည်
 လွန်စွာတန်ခိုးတော်နှင့်ပြည့်စုံပါသည်တကား။
 ဘုရားသခင်သည်ထာဝစဉ်ဘုရင်ဖြစ်တော် မူ၏။
 ကိုယ်တော်သည်လောကကိုကာလအစဉ်
 အုပ်စိုးတော်မူလိမ့်မည်။

4 `ငါနေဗုခဒ်နေဇာမင်းသည်နန်းတော်တွင်
 ချမ်းမြေ့စွာ စံမြန်းလျက်နေတော်မူစဉ်အိပ် ပျော်ချိန်၌-
 5 ကြောက်မက်ဖွယ်ကောင်းသောအိပ်မက်ကို
 မြင်မက်၍ ထိတ်လန့်ဖွယ်ရာရှုပါရုံများ ကိုမြင်ရ၏။-
 6 ငါသည်အိပ်မက်၏အနက်အဋ္ဌ ဌိ ပု ပါ ယ်ကိုမိမိ
 အားဖွင့်ပြရန် အတိုင်ပင်ခံအရာရှိအပေါင်း
 တို့ကိုဆင့်ခေါ်ခဲ့၏။- 7 ထိုအခါရှိရှိသမျှသောဗေဒင်ဆရာ၊
 မျက် လှည့်ဆရာ၊ မှော်ဆရာနှင့်နက္ခတ်ဆရာများ
 သည်ရှေ့တော်သို့ရောက်ရှိလာကြ၏။ ငါသည်
 သူတို့အားငါ၏အိပ်မက်ကိုပြောပြသော် လည်း
 သူတို့သည်ထိုအိပ်မက်၏အနက်ကို မဖော်ပြနိုင်ကြပါ။-
 8 ထိုနောက်(ငါကိုးကွယ်သောဘုရား၏နာမည်
 ဖြစ်သည့်ဗေလတရှာဇာဟုလည်းနာမည်
 တွင်သော) ဒိယေလသည်ငါ၏ရှေ့တော်သို့
 ရောက်ရှိလာလေသည်။ သန့်ရှင်းမြင့်မြတ်သည့်
 ဘုရားတို့၏ဝိညာဉ်သည်သူ၏အတွင်း၌
 ကိန်းအောင်းသဖြင့် ငါသည်သူ့အားငါအ
 ဘယ်သို့အိပ်မက်မြင်မက်သည်ကိုပြော ပြ၏။-
 9 ငါကသူ့အား`ဗေဒင်ဆရာတို့၏အကြီး
 အမှူးဖြစ်သောဗေလတရှာဇာ၊ သင့်အတွင်း
 ၌သန့်ရှင်းမြင့်မြတ်သည့်ဘုရားတို့၏ဝိညာဉ်
 ကိန်းအောင်းကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ လျှို့ဝှက်
 ခက်ခဲသည့်အရာခပ်သိမ်းကိုသင်နားလည်

ကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ ငါသိ၏။ အိပ်မက်
တွင်ငါတွေ့မြင်ရသည့်ရူပါရုံအကြောင်း
ကိုနားထောင်၍ အနက်ကိုငါ့အားပြော ကြားပါလော့။

10 “ငါသည်အိပ်ပျော်လျက်နေစဉ်ကမ္ဘာမြေ
ပြင်၏အထက်ဗဟို၌ရှိသောသစ်ပင် မြင့်ကြီးတစ်ပင်ကိုအိပ်မက်မြင်မက်

11 ထိုသစ်ပင်သည်ကမ္ဘာမြေပေါ်တွင်ရှိသမျှ
သောလူအပေါင်းတို့မြင်ရကြသည်တိုင် အောင်
မိုးကောင်းကင်အထိမြင့်မားလာ လေသည်။-

12 ထိုသစ်ပင်၏အကိုင်းအခက်တို့သည်လှပ
ဝေဆာလျက် အသီးလည်းပေါများသဖြင့်
တစ်ကမ္ဘာလုံးစားသုံးနိုင်၏။ တောတိရ စု ဆာ
န် တို့သည်ထိုအပင်၏အရိပ်တွင်နားနေကြ၏။
ငှက်တို့သည်အကိုင်းအခက်များတွင်အသိုက်
လုပ်ကြ၏။ သက်ရှိသတ္တဝါအပေါင်းတို့သည်
ထိုအပင်၏အသီးကိုစားကြ၏။

13 “ငါသည်ထိုဗျာဒိတ်ရူပါရုံတွင်တွေ့မြင်
ရပုံကိုစဉ်းစားဆင်ခြင်လျက်နေစဉ် နိုး
ကြားစောင့်ကြည့်သူကောင်းကင်တမန်တစ်
ပါးဆင်းသက်လာသည်ကိုမြင်ရ၏။-

14 ကောင်းကင်တမန်က`ဤသစ်ပင်ကိုခုတ်ချ
၍အကိုင်းတို့ကိုဖြတ်တောက်ပစ်လော့။ အရွက်
တို့ကိုချွေ၍အသီးတို့ကိုကြဲဖြန့်ပစ်လော့။
တိရစ္ဆာန်တို့ကိုထိုသစ်ပင်ရိပ်မှလည်းကောင်း၊

ငှက်တို့ကိုအကိုင်းအခက်များမှလည်း
 ကောင်းမောင်းထုတ်လော့။- 15 သို့ရာတွင်မြေတွင်ရှိသည့်သစ်ငုပ်ကိုမူ
 သံကြိုး၊ ကြေးဝါကြိုးတို့ဖြင့်ချည်နှောင်
 ၍ကွင်းထဲ၌မြက်တောတွင်ထားခဲ့လော့။

ထိုသူအားဆီးနှင်းထဲတွင်တိရ ဖု ဆာ
 န်များ၊ အပင်ငယ်များနှင့်အတူနေစေလော့။-
 16 သူသည်လူစိတ်ပျောက်လျက်ခုနစ်နှစ်တိုင်
 တိုင် တိရ ဖု ဆာ န်စိတ်ပေါက်၍နေလိမ့်မည်။-
 17 ဤကားနိုးကြားစောင့်ကြည့်သူကောင်းကင်
 တမန်များ၏စီရင်ဆုံးဖြတ်ချက်တည်း။ သို့
 ဖြစ်၍အမြင့်မြတ်ဆုံးသောဘုရားသခင်
 သည် လောကီနိုင်ငံများအပေါ်သို့တန်ခိုး
 အာဏာလွှမ်းမိုးတော်မူနိုင်ကြောင်းကိုလည်း
 ကောင်း၊ ကိုယ်တော်သည်အသိမ်ငယ်ဆုံးသော
 သူကိုပင်လျှင်ရွေးချယ်၍မင်းမြှောက်တော်
 မူနိုင်ကြောင်းကိုလည်းကောင်း အရပ်တကာ
 ရှိလူအပေါင်းတို့သိရှိကြစေ' ဟုအသံ
 ကျယ်စွာကြွေးကြော်၏။

18 နေဗုခဒ်နေဇာမင်းက`ဤကားငါမြင်မက်
 သည့်အိပ်မက် ဖြစ်၏။ အချင်းဗေလတရှာဇာ၊
 ယခုငါ့အားထိုအိပ်မက်၏အနက်ကိုဖော်
 ပြပါလော့။ ယင်းကိုငါ၏အတိုင်ပင်ခံ
 အရာရှိတစ်ယောက်မျှမဖော်ပြနိုင်ပါ။

သို့ရာတွင်သန့်ရှင်းမြင့်မြတ်သည့်ဘုရားတို့⁴
၏ဝိညာဉ်သည်သင့်၏အထံ၌ကိန်းအောင်း
သည်ဖြစ်၍သင်သည်ထိုအိပ်မက်၏အနက်
ကိုဖော်ပြနိုင်ပါ၏။" ဟုမိန့်တော်မူ၏။

အိပ်မက်၏အနက်ကိုဒိယေလဖော်ပြခြင်း

19 ထိုအခါဗေလတရှာဇာဟုလည်းနာမည်
တွင်သောဒိယေလသည် အလွန်ထိတ်လန့်
သွားသဖြင့်စကားပင်မပြောနိုင်ဘဲနေ
၏။ မင်းကြီးက "အချင်းဗေလတရှာဇာ၊

အိပ်မက်နှင့်အိပ်မက်၏အနက်ကြောင့်ထိတ်
လန့်ခြင်းမရှိနှင့်" ဟုမိန့်တော်မူလျှင်၊

ဗေလတရှာဇာက "အရှင်မင်းကြီး၊ ထိုအိပ်
မက်နှင့်အနက်သည်အရှင်၏အတွက်မဟုတ်
ဘဲအရှင်၏ရန်သူများအတွက်ဖြစ်ပါစေ သော။-

20 မြင့်မားထွေးကြုံ င်းသည့်သစ်ပင်သည်မိုး
ကောင်းကင်အထိရောက်ရှိ၍ ကမ္ဘာပေါ်ရှိလူ
အပေါင်းတို့သည်ထိုအပင်ကိုမြင်ကြ၏။-

21 ထိုအပင်၏အကိုင်းအခက်များသည်လှပ
ဝေဆာလျက် အသီးလည်းပေါများသဖြင့်
ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံးစားသုံးနိုင်၏။ ထိုအပင်
အောက်တွင်တောတိရစ္ဆာန်များနားနေကြ၏။
အကိုင်းအခက်များတွင်ငှက်တို့အသိုက်လုပ် ကြ၏။

4 4:18 * ဘုရားတို့။ သို့မဟုတ်ဘုရားသခင်။

22 `အရှင်မင်းကြီး၊ အရှင်ကားထိုသစ်ပင်ကြီး
 ပင်ဖြစ်ပါ၏။ အရှင်သည်မိုးကောင်းကင်တိုင်
 အောင်မြင်မားကြီးမြတ်တော်မူလျက်တန်
 ခိုးတော်သည်ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံးကိုလွှမ်းမိုး ပါ၏။-

23 အရှင်မင်းကြီးကြည့်လျက်နေတော်မူစဉ်
 ကောင်းကင်ဘုံမှ ကောင်းကင်တမန်တစ်ပါး
 သည်သက်ဆင်းလာကာ ထိုသစ်ပင်ကိုခုတ်လှဲ
 ဖျက်ဆီးပစ်လော့။ သို့ရာတွင်သစ်ပင်ကိုမူ
 ကားမြေတွင်ချန်ထားလော့။ ထိုပင်ကိုသံ
 ကြိုး၊ ကြေးဝါကြိုးနှင့်ချည်နှောင်၍ကွင်းထဲ
 ဌ်မြက်တောတွင်ထားခဲ့လော့။ ထိုသူအား
 ဆီးနှင်းများဖြင့်စိုစွတ်စေလျက်ခုနှစ်နှစ်
 တိုင်တိုင်တိရစ္ဆာန်များနှင့်အတူနေစေလော့'
 ဟုမြွက်ဆိုခဲ့ပါ၏။

24 `အရှင်မင်းကြီး၊ အမြင့်မြတ်ဆုံးသောဘုရားသခင်က
 အရှင်မင်းကြီးမည်သို့မည်ပုံဖြစ် ပျက်ရမည်ကိုမိန့်မြွက်ဖော်ပြတော်မူလေ
 ပြီ။ အိပ်မက်၏အနက်ကားဤသို့တည်း။-

25 အရှင်သည်လူ့အသိုင်းအဝိုင်းထဲမှနှင့်
 ထုတ်ခြင်းကိုခံရ၍ တောတိရစ္ဆာန်များနှင့်
 အတူနေရလိမ့်မည်။ နွားကဲ့သို့မြက်ကို
 စားလျက်ခုနှစ်နှစ်တိုင်တိုင်ဆီးနှင်းများ ဖြင့်စိုစွတ်ကာ
 အမိုးအကာမရှိသည့် အရပ်တွင်အိပ်စက်ရလိမ့်မည်။
 ထိုနောက် အမြင့်မြတ်ဆုံးသောဘုရားသခင်သည်

လောကီနိုင်ငံများကိုအစိုးရတော်မူ၍
 မိမိအလိုရှိသူမည်သူကိုမဆိုမင်း မြှောက်တော်မူနိုင်ကြောင်းကိုအရှင်
 ဝန်ခံပါလိမ့်မည်။ - 26 ကောင်းကင်တမန်များသည်သစ်ငှက်ကို
 မြေတွင် ချန်ထားခဲ့ရန်အမိန့်ပေးသည်နှင့်
 အညီအရှင်သည် ကမ္ဘာကိုဘုရားသခင်
 အစိုးရကြောင်းသိမှတ်ဝန်ခံသောအခါ
 အရှင်၏ထီးနန်းကိုပြန်လည်ရရှိပါ လိမ့်မည်။ -
 27 ထို့ကြောင့်အရှင်မင်းကြီး၊ အကျွန်ုပ်ပေး
 သည့်အကြံကိုနာယူတော်မူပါ။ အပြစ်
 ကူးမှုကိုရပ်စဲ၍တရားသောအမှုကို ပြုတော်မူပါ။
 ဆင်းရဲသူတို့အားကရု ဣာထားတော်မူပါ။
 ယင်းသို့ပြုပါလျှင် အရှင်သည်စည်းစိမ်ချမ်းသာတိုးပွား
 တော်မူပါလိမ့်မည်။" ဟုလျှောက်၏။

28 ဤသို့လျှောက်ထားသည်အတိုင်းဖြစ်ပျက်
 လာလေသည်။ - 29 တစ်ဆယ့်နှစ်လမျှကြာသော်မင်းကြီးသည်
 ဗာဗုလု န်နန်းတော်ပေါ်တွင်စံ ကြံကြွနေစဉ်၊ -
 30 "ငါ၏ဘုန်းတန်ခိုးအာနုဘော်ထင်ရှားစေ
 ရန်နေပြည်တော်အဖြစ်ဖြင့် ငါတည်ထောင်ခဲ့ သောဗာဗုလု
 န်မြို့သည်လွန်စွာကြီးကျယ် ခမ်းနားလှပါသည်တကား။"
 ဟုမြွက်ဆို၏။

31 ဤသို့မြွက်ဆို၍စကားမဆုံးမီပင်လျှင် "အို
 နေဗုဒင်နေဇာမင်း၊ ငါပြောသည်ကိုနား ထောင်လော့။
 သင့်နိုင်ငံကိုသင်၏လက်မှ ယခုရုပ်သိမ်းလိုက်လေပြီ။ -

32 သင်သည်လူ့အသိုင်းအဝိုင်းမှအနှင်ခံရ
 ၍တောတိရ ဝု ဆာ န်များနှင့်အတူနေရလ တု
 တံ့။ ခုနစ်နှစ်တိုင်တိုင်နွားကဲ့သို့မြက်ကိုစား
 ရလ တု တံ့။ ထိုအခါဘုရားသခင်သည်လော
 ကီနိုင်ငံများကိုအစိုးရတော်မူ၍ ယင်း
 တို့ကိုမိမိအလိုရှိသူအားပေးပိုင် ကြောင်းကိုသင်ဝန်ခံလိမ့်မည်''
 ဟုကောင်း ကင်မှအသံထွက်ပေါ်လာလေသည်။

33 ထိုဗျာဒိတ်စကားအတိုင်းချက်ချင်းပင်
 ဖြစ်ပျက်လာ၏။ နေဗုခဒ်နေဇာမင်းသည်
 လူ့အသိုင်းအဝိုင်းမှ အနှင်ခံရ၍နွားကဲ့
 သို့မြက်ကိုစားရ၏။ သူ၏ကိုယ်ခန္ဓာအပေါ်
 သို့လည်းဆီးနှင်းများကျလာလေသည်။ သူ
 ၏ဆံပင်သည်လင်းယုန်၏အမွေးအတောင်
 ကဲ့သို့လည်းကောင်း၊ သူ၏လက်သည်းခြေ
 သည်းတို့သည်လည်းငှက်ခြေသည်းများ
 ကဲ့သို့လည်းကောင်းရှည်လာလေသည်။

ဘုရားသခင်အားနေဗုခဒ်နေဇာမင်း ထောမနာပြုခြင်း

34 မင်းကြီးက`ငါသည်ခုနစ်နှစ်ကာလကုန်
 ဆုံးသွားသောအခါ မိုးကောင်းကင်သို့မြော်
 ကြည့်လိုက်ရာလူ့စိတ်ပြန်ရသဖြင့် အမြင့်
 မြတ်ဆုံးသောဘုရားသခင်အားထောမနာ
 ပြု၍ ထာဝရကာလပတ်လုံးအသက်ရှင်

တော်မူသောဘုရား၏ဂုဏ်တော်၊ ဘုန်း
အသရေတော်ကိုချီးမွမ်းပါ၏။

“ကိုယ်တော်သည်လောကကိုထာဝစဉ်
အုပ်စိုးတော်မူလိမ့်မည်။
ကိုယ်တော်၏နိုင်ငံတော်သည်ကာလ
အစဉ်အဆက်တည်လိမ့်မည်။

35 ကမ္ဘာသူကမ္ဘာသားအပေါင်းတို့သည်ရှေ့ တော်၌
အမှုမထားလောက်သကဲ့သို့ဖြစ်ပါ၏။
ကိုယ်တော်သည်ကောင်းကင်ဘုံရှိ
ကောင်းကင်တမန်များကိုလည်းကောင်း၊

ကမ္ဘာမြေပေါ်ရှိလူတို့ကိုလည်းကောင်း
စိုးမိုးအုပ်ချုပ်တော်မူပါ၏။
အဘယ်သူမျှကိုယ်တော်၏အလိုတော်ကို
မဆန့်ကျင်နိုင်ပါ။

ကိုယ်တော်အဘယ်သို့ပြုတော်မူသည်ကို လည်း
မစစ်ဆေးမမေးမြန်းနိုင်ပါ။

36 “ငါသည်လူ့စိတ်ကိုပြန်၍ရရှိလာသော
အခါ ငါ့နိုင်ငံ၏ဘုန်းအသရေကိုလည်း
ကောင်း၊ ငါ့ဂုဏ်အသရေနှင့်ဘုန်းအာနု
ဘော်တော်ကိုလည်းကောင်း ပြန်၍ရရှိလာ လေသည်။
ငါ၏အတိုင်ပင်ခံအရာရှိများ နှင့်မူးမတ်တို့သည်လည်း
ငါ့အားပြန်၍ လက်ခံကြပါ၏။ ယခင်အခါကထက်

ပင်ကြီးမြတ်သည့်ဂုဏ်အသရေနှင့်တကွ
 ငါ့အားရာဇအာဏာကိုပြန်လည်ပေး အပ်ကြပေသည်။
 37 သို့ဖြစ်၍ငါနေဗုဒ်နေဇာမင်းသည်
 ကောင်းကင်ဘုံရှင်ဘုရင်မင်းအားထောမနာ ပြုပါ၏။
 ဂုဏ်တော်နှင့်ဘုန်းအသရေတော် ကိုလည်းချီးမွမ်းပါ၏။
 ကိုယ်တော်ပြုလေ သမျှသောအမှုတို့သည်မှန်ကန်ပါပေ
 သည်။ ကိုယ်တော်သည်အစဉ်ပင်တရားမျှ
 တတော်မူ၍မာန်မာန်ထောင်လွှားသူတို့
 အားနိမ့်ကျစေတော်မူပါ၏။ ဟုရေး
 သားဖော်ပြတော်မူလေသည်။

5

ဗေလရှာဇာ၏ညစာစားပွဲကြီး

1 တစ်ညသ၌ဗေလရှာဇာမင်းသည်ညစာ
 စားပွဲကြီးသို့မူးမတ်တစ်ထောင်ကိုဖိတ် ကြားပြီးလျှင်
 သူတို့နှင့်အတူစပျစ်ရည် သောက်တော်မူသည်။-
 2 ယင်းသို့သောက်လျက်နေစဉ်ယေရုရှလင်
 မြို့ဗိမာန်တော်မှခမည်းတော်နေဗုဒ်
 နေဇာမင်းသိမ်းယူခဲ့သည့် ရွှေဖလား၊ ငွေ
 ဖလားများကိုရှေ့တော်သို့ဆောင်ယူခဲ့ရန်
 မိန့်တော်မူ၏။ မိမိနှင့်တကွမူးမတ်များ၊
 မိဖုရားများနှင့်မောင်းမမိသံများစပျစ်
 ရည်သောက်ရန်ထိုဖလားများကိုယူခဲ့ရန် အမိန့်ပေး၏။-
 3 ချက်ချင်းပင်ရွှေဖလားများရောက်ရှိလာ သောအခါ

သူတို့သည်ထိုဖလားတို့ဖြင့် သောက်လျက်၊- 4 ရွှေ၊
ငွေ၊ ကြေးဝါ၊ သံ၊ သစ်သား၊ ကျောက်နှင့်
ပြုလုပ်သောဘုရားတို့ကိုထောမနာပြု ကြ၏။

5 ထိုအခါလူ၏လက်တစ်ဖက်သည်ရုတ်
တရက်ပေါ်လာပြီးလျှင် မီးအလင်းရောင်
အများဆုံးရရှိသည့်နန်းတော်နံရံတွင်
စာတန်းတစ်ခုကိုရေးသားလေ၏။ ယင်း
သို့ရေးသားနေသည်ကိုမင်းကြီးမြင် တော်မူလျှင်၊-

6 မျက်နှာညှိုးငယ်၍သွားတော်မူ၏။ သူသည်
အလွန်ကြောက်လန့်ကာမျက်နှာဖြူဖတ်ဖြူ
ရော်ဖြစ်လျက်ဒူးများပင်ခိုက်ခိုက်တုန်၍
လာ၏။- 7 သို့ဖြစ်၍ပယောဂဆရာများ၊

မှော်ဆရာ များနှင့်နက္ခတ်ဆရာများကိုခေါ်သွင်းရန်
ဟစ်အော်၍ မင်းချင်းတစ်ယောက်အားစေခိုင်း
တော်မူ၏။ ထိုသူတို့ရောက်ရှိလာကြသော
အခါမင်းကြီးက`ထိုစာတန်းကိုဖတ်၍
အနက်ကိုငါ့ အားပြောကြားနိုင်သူအား
တော်ဝင်ခရမ်းရောင်ဝတ်လုံကိုဝတ်စေမည်။

ဂုဏ်ထူးဆောင်ရွှေစလွယ်တော်ကိုလည်းဆွဲ
စေလျက်နိုင်ငံတော်တွင်တတိယတန်းခိုး
အကြီးဆုံးသောသူအဖြစ်ခန့်ထား မည်'
ဟုမိန့်တော်မူ၏။- 8 ဘုရင့်အတိုင်ပင်ခံအရာရှိအပေါင်းတို့
သည်ရှေ့တော်သို့ရောက်ရှိလာကြသော်လည်း

အဘယ်သူမျှထိုစာတန်းကိုမဖတ်နိုင်။ ထို
 စာတန်း၏အနက်ကိုလည်းမင်းကြီးအား မဖော်ပြနိုင်ကြ။-
 9 ထိုအခါဗေလရှာဇာမင်းသည်လွန်စွာပူပင်
 သောကရောက်တော်မူသဖြင့် ပို၍ပင်မျက်နှာ
 ညှိုးငယ်လာလေသည်။ မှူးမတ်တို့သည်လည်း
 မှိုင့်တွေလျက်နေကြ၏။

10 မယ်တော်မိဖုရားကြီးသည်မင်းကြီးနှင့်မှူး
 မတ်တို့ပြောဆိုကြသည့်စကားကိုကြား
 သဖြင့် စားသောက်ပွဲကျင်းပရာအခန်းထဲ
 သို့ဝင်လာပြီးလျှင် အရှင်မင်းကြီး၊ သက်
 တော်ရာကျော်ရှည်ပါစေ။ ဤမျှစိတ်အနှောင့်
 အယှက်ဖြစ်၍မနေပါနှင့်။ ဤမျှမျက်နှာ

ညှိုးငယ်၍လည်းမနေပါနှင့်။- 11 သင်၏နိုင်ငံတော်တွင်သန်ရှင်းမြင့်မြတ်
 ဘုရားတို့၏ဝိညာဉ်ဖြင့်ပြည့်ဝသူလူတစ်
 ယောက်ရှိပါ၏။ သင်၏ခမည်းတော်နန်းစံစဉ်
 အခါက ထိုသူ၌အသိပညာနှင့်အမြော်
 အမြင်၊ ဘုရားကဲ့သို့ပညာဉာဏ်ရှိကြောင်း
 ထင်ရှားခဲ့ပါ၏။ သင်၏ခမည်းတော်နေဗုဒ္ဓိ

နေဇာမင်းသည်သူ့အားဗေဒင်ဆရာ၊ မှော်
 ဆရာ၊ ပယောဂဆရာနှင့်နက္ခတ်ဆရာတို့
 ၏အကြီးအမှူးအဖြစ်ဖြင့်ခန့်ထားတော်
 မှုခဲ့ပါ၏။-

12 သူသည်အိပ်မက်များ၏အနက်ကိုပြန်ဆိုမှု၊
 ခက်ခဲသောအမေးပုစ္ဆာများကိုဖြေရှင်းမှု၊

လျှို့ဝှက်နက်နဲသောအရာများကိုထုတ်ဖော်
 မှုတို့တွင်အထူးတတ်ကျွမ်းသူဖြစ်ပါ၏။
 သို့ ဖြစ်၍ဗေလတရှာဇာဟူသောဘွဲ့နာမကို
 ခမည်းတော်ပေးအပ်တော်မူခဲ့သူဒိယေလ
 အားဆင့်ခေါ်ပါ။ သူသည်စာတန်း၏အနက်
 ကိုဖော်ပြပါလိမ့်မည်" ဟုဆို၏။

စာတန်း၏အနက်ကိုဒိယေလဖော်ပြခြင်း

13 သူတို့သည်ဒိယေလအားချက်ချင်းပင်ဘုရင့်
 ရှေ့တော်သို့သွင်းကြသောအခါ မင်းကြီးက
 ဒိယေလအား "သင်သည်ယုဒပြည်မှငါ၏
 ခမည်းတော်ဘုရင်မင်းခေါ်ဆောင်ခဲ့သည့်
 ယုဒအမျိုးသားသို့ပန်းတစ်ယောက်ဖြစ်
 သူဒိယေလဆိုသူပေလော။- 14 ဘုရားများ⁵
 ၏ဝိညာဉ်သည်သင်၏အတွင်း၌ကိန်းအောင်းသည်
 ဖြစ်၍ သင်သည်ကျွမ်းကျင်လိမ့်မာလျက်၊ အသိ
 အမြင်ဉာဏ်ပညာတို့ဖြင့်ပြည့်စုံသူဖြစ်ကြောင်း
 ငါကြားသိရသည်။- 15 ငါသည်မိမိ၏အတိုင်ပင်ခံအရာရှိများ
 နှင့်ဗေဒင်ဆရာများကိုဆင့်ခေါ်ကာစေခိုင်း
 သော်လည်း သူတို့သည်မဖော်ပြနိုင်ကြပါ။-
 16 သင်သည်တိမ်မြုပ်နေသောအနက်တို့ကိုဖော်
 ထုတ်နိုင်၍ လျှို့ဝှက်ခက်ခဲသောအရာတို့ကို
 ရှင်းလင်းဖော်ပြနိုင်ကြောင်းငါကြားသိတော်

5 5:14 * ဘုရားများ။ သို့မဟုတ်ဘုရားသခင်။

မူရသည်။ သင်သည်ဤစာတန်းကိုဖတ်၍
 အနက်ကိုငါ့အားဖော်ပြနိုင်ပါလျှင် ငါသည်
 သင့်အားတော်ဝင်ခရမ်းရောင်ဝတ်လုံကိုဝတ်
 စေ၍ဂုဏ်ထူးဆောင်ရွှေစလွယ်တော်ကိုဆွဲ
 စေလျက် ငါ၏နိုင်ငံတော်တွင်တတိယတန်း
 ခိုးအကြီးဆုံးသောသူအဖြစ်ခန့်ထား မည်''
 ဟုမိန့်တော်မူ၏။

17 ဒိယေလက ``အရှင်၏ဆုတော်လာဘ်တော်
 တို့ကို ကိုယ်တော်ထံတော်၌သာထားရှိတော်
 မူပါ။ သို့မဟုတ်အခြားသူတစ်စုံတစ်
 ယောက်အားချီးမြှင့်တော်မူပါ။ သို့ရာတွင်
 အကျွန်ုပ်သည်ထိုစာတန်းကိုဖတ်၍ အနက်
 ကိုအရှင်အားလျှောက်ထားပါမည်။

18 ``အမြင့်မြတ်ဆုံးသောဘုရားသခင်သည်
 အရှင်ခမည်းတော်နေဗုခဒ်နေဇာမင်းအား
 အုပ်စိုးခွင့်အာဏာနှင့်ကြီးမြတ်သည့်ဘုရင်
 တစ်ပါးဖြစ်စေတော်မူလျက် ဂုဏ်အသရေ
 နှင့်လည်းကောင်း၊ အာနုဘော်နှင့်လည်းကောင်း
 ပြည့်စုံစေတော်မူပါ၏။ - 19 သူသည်လွန်စွာကြီးမြတ်တော်မူသဖြင့်
 ဘာ သာစကားအမျိုးမျိုးပြောဆိုသူလူမျိုး
 အသီးသီးနှင့် နိုင်ငံအသီးသီးတို့ရှိလူ
 အပေါင်းတို့သည်ကြောက်လန့်တုန်လှုပ်ကြ
 ပါ၏။ သူသည်မိမိကွပ်မျက်လိုသူကိုကွပ်

မျက်၍အသက်ရှင်စေလိုသူကိုရှင်စေ
 တော်မူခဲ့ပါ၏။ ချီးမြှောက်လိုသူကိုချီး
 မြှောက်၍နှိမ့်ချလိုသူကိုနှိမ့်ချတော်မူ ခဲ့ပါ၏။-
 20 သို့ရာတွင်သူသည်မာန်မာနထောင်လွှား
 ကာခေါင်းမာလျက် ရက်စက်စွာပြုကျင့်၍
 လာသောအခါဘုန်းတန်ခိုးကွယ်ပျောက်
 ၍နန်းမှကျရလေပြီ။- 21 သူသည်လူ့အသိုင်းအဝိုင်းမှနှင့်ထုတ်ခြင်း
 ကိုခံရကာတိရစ္ဆာန်စိတ်ပေါက်၍လာလေ
 သည်။ မြည်းရိုင်းတို့နှင့်အတူနေထိုင်၍နွား
 ကဲ့သို့မြက်ကိုစားခဲ့ရပါ၏။ အကွယ်
 အကာမရှိဘဲဆီးနှင်းတောတွင်စက်တော်
 ခေါ်ခဲ့ရလေသည်။ နောက်ဆုံး၌အမြင့်မြတ်
 ဆုံးသောဘုရားသခင်သည်လောကီနိုင်ငံ
 တို့ကိုအစိုးရတော်မူ၍ မိမိအလိုရှိသူ
 မည်သူအားမဆို၍နိုင်ငံများကိုပေး တော်မူနိုင်ကြောင်းကိုမင်းကြီးဝန်ခံ
 မှုခဲ့ပါ၏။- 22 သူ၏သားတော်ဖြစ်သူအရှင်သည်လည်း
 ထိုအမှုအရာအလုံးစုံတို့ကိုသိရှိပါ သော်လည်းမိမိကိုယ်ကိုနှိမ့်ချတော်မ
 မူဘဲ- 23 ကောင်းကင်ဘုံရှင်ကိုဆန့်ကျင်ဘက်ပြု၍
 ဗိမာန်တော်မှရွှေဖလားများကိုရှေ့တော်
 သို့ယူစေတော်မူခဲ့ပါ၏။ အရှင်နှင့်တကွ
 အရှင်ငှာမတ်များ၊ မိဖုရားများ၊ မောင်း
 မမိသံများသည်ထိုရွှေဖလားများတွင်
 စပျစ်ရည်ကိုထည့်၍သောက်ပြီးလျှင် မျက်စိ

မမြင်၊ နားမကြား၊ အဘယ်အရာကိုမျှ
 မသိသောရွှေ၊ ငွေ၊ ကြေးဝါ၊ သံ၊ သစ်သား၊
 ကျောက်တို့နှင့်လုပ်သောဘုရားများကို
 ထောမနာပြုကြပေသည်။ သို့ရာတွင်
 အရှင်သည်မိမိ၏အသက်ကိုလည်းကောင်း၊
 မိမိပြုသောအမှုကိုစွန့်သမျှကို လည်းကောင်းစိုးပိုင်တော်မူသောဘုရားထံ
 မမူပါ။- 24 သို့ဖြစ်၍ဘုရားသခင်သည်လက်ကို
 စေလွှတ်၍ ဤစာတန်းကိုရေးစေတော်မူ ပါ၏။

25 “ရေးထားသောစာကား`ရေတွက်၊ ရေတွက်၊
 အလေးချိန်၊ ခွဲဝေ’ ဟူ၍ဖြစ်သတည်း။-

26 ရေတွက်ဟူသောစကား၏အနက်အဋ္ဌ ဌိ ပု ပါ ယ်
 မှာ အရှင်နိုင်ငံသက်တမ်းကိုဘုရားသခင် ရေတွက်၍
 ဆုံးခန်းတိုင်ရောက်စေတော်မူ ပြီဟူ၍ဖြစ်ပါ၏။-

27 အလေးချိန်ဟူသောစကား၏အနက်အဋ္ဌ ဌိ ပု
 ပါ ယ် မှာ အရှင်အားချိန်ခွင်တွင်ချိန်တွယ်၍
 အလေး ချိန်လျော့နည်းနေကြောင်းတွေ့ရှိတော်မူပြီ
 ဟူ၍ဖြစ်ပါ၏။- 28 ခွဲဝေဟူသောစကား၏အနက်အဋ္ဌ

ဌိ ပု ပါ ယ်မှာ အရှင်၏နိုင်ငံတော်ကိုမေဒိအမျိုးသား
 များနှင့်ပါရှုအမျိုးသားတို့အားခွဲဝေ ပေးတော်မူပြီဟူ၍ဖြစ်ပါ၏။’
 ဟုလျှောက် ထား၏။

29 ထိုအခါချက်ချင်းပင်ဗေလရှာဇာမင်း
 သည် ဒံယေလအားတော်ဝင်ခရမ်းရောင်

ဝတ်လုံကိုဝတ်ဆင်စေ၍ လည်ပင်း၌ဂုဏ်
 ထူးဆောင်ရွှေစလွယ်ကိုဆွဲစေပြီးနောက်
 ဒံယေလအားနိုင်ငံတော်တွင်တတိယ
 တန်ခိုးအကြီးဆုံးရာထူးတွင်ခန့်ထား တော်မူ၏။-
 ☆ 30 ထိုည၌ပင်လျှင်ဗာဗုလု န်ပြည်ဘုရင်၊
 ဗေလရှာဇာသည်လုပ်ကြံခြင်းကိုခံ ရ၍၊-
 31 အသက်ခြောက်ဆယ့်နှစ်နှစ်ရှိသောမေဒိ
 လူမျိုးဒါရီမင်းသည်နိုင်ငံကိုသိမ်းယူ လေသည်။

6

ခြင်္သေ့တွင်းထဲသို့ဒံယေလအချခံရခြင်း

1 ဒါရီမင်းသည်မိမိ၏အင်ပါယာနိုင်ငံ
 တစ်ဝန်းလုံးအုပ်ချုပ်မှုအတွက် ဘုရင်ခံ
 တစ်ရာနှစ်ဆယ်ကိုခန့်ထားရန်ဆုံးဖြတ် တော်မူပြီးလျှင်၊-
 2 ဒံယေလနှင့်အခြားသူနှစ်ယောက်တို့
 အားဘုရင်ခံများကိုကွပ်ကဲကြီးကြပ် ရန်နှင့်
 ဘုရင်အကျိုးတော်ကိုစောင့်ရှောက် ရန်အတွက်ရွေးချယ်ခန့်ထားတော်မူ
 3 ထို့နောက်မကြာမီဒံယေလသည်အခြား
 ကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များဘုရင်ခံများ
 ထက်ပို၍ အရည်အချင်းကောင်းမွန်သူ
 ဖြစ်ကြောင်းသိသာထင်ရှားလာ၏။ သူသည်
 အလွန်ပင်ထူးချွန်သဖြင့် မင်းကြီးသည်
 သူ့အားအင်ပါယာနိုင်ငံတစ်ခုလုံးကို ကွပ်ကဲအုပ်ချုပ်စေရန်အကြံရှိတော်

☆ 5:29 က၊ ၄၁:၄။

မူ၏။- 4 ထိုအခါအခြားကြီးကြပ်ရေးအဖွဲ့ဝင်
 များနှင့်ဘုရင်ခံတို့သည် ဒိယေလ၏စီမံ
 အုပ်ချုပ်မှု၌အမှားကိုရှာကြလေသည်။
 သို့ရာတွင်မည်သည့်အမှားကိုမျှမတွေ့
 မရှိနိုင်ကြ။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ဒိယေလ

သည်သစ္စာရှိသူဖြစ်သဖြင့်မည်သည့်အမှား၊
 မည်သည့်မရိုးမဖြောင့်မှုကိုမျှမပြု သောကြောင့်ဖြစ်၏။-

5 သူတို့က`ငါတို့သည်ဒိယေလအား သူ
 ကိုးကွယ်သည့်ဘာသာနှင့်ပတ်သက်သော
 ကံစွမူတစ်ပါး အခြားအဘယ်အမှုတွင်
 မျှပြစ်တင်စွပ်စွဲစရာတွေ့နိုင်မည်မဟုတ်'
 ဟုအချင်းချင်းပြောဆိုကြ၏။

6 ထိုနောက်သူတို့သည်မင်းကြီးရှေ့တော်သို့
 သွားရောက်၍ `ဒါရိုမင်းမြတ်သက်တော်ရာ
 ကျော်ရှည်တော်မူပါစေ။- 7 အရှင်မင်းကြီးသည်အမိန့်တော်တစ်ရပ်
 ကိုထုတ်ဆင့်ကာ ထိုအမိန့်တော်ကိုလူတို့
 တံကျစွာလိုက်နာကြစေသင့်ကြောင်းကြီး
 ကြပ်ရေးအဖွဲ့ဝင်များ၊ ဘုရင်ခံများ၊ လက်
 ထောက်ဘုရင်ခံများနှင့်အကြံပေးအရာ
 ရှိများဖြစ်သည့်နိုင်ငံတော်ကိုစီမံအုပ်ချုပ်
 ကြသူ အကျွန်ုပ်တို့အားလုံးသဘောတူညီ
 ကြပါ၏။ ရက်ပေါင်းသုံးဆယ်တိုင်တိုင်
 အဘယ်သူမျှအရှင်မင်းကြီးမှလွဲ၍ အခြားလူထံသော်လည်းကောင်း၊

ဘုရား ထံသော်လည်းကောင်း ဆုတောင်းသူမည်သူ
 မဆို ခြင်္သေ့လှောင်သောတွင်းထဲသို့ပစ်ချ
 ခြင်းကိုခံစေဟူသော အမိန့်ထုတ်တော်မူပါ။-
 8 ထိုအမိန့်တော်ကိုအရှင်မင်းကြီးထုတ်

၍တံဆိပ်ခတ်နှိပ်၍လက်မှတ်ရေးထိုး
 တော်မူပါလျှင် ယင်းအမိန့်တော်သည်ပြင်
 ဆင်ပြောင်းလဲ၍မရနိုင်သောမေဒိနှင့် ပါရှလူမျိုးများ၏ဌာ
 ဌမှမသတ်ဖြစ်လာပါလိမ့်မည်'' ဟုလျှောက်ထားကြ၏။-
 9 သို့ဖြစ်၍ဒါရိမင်းသည်ထိုအမိန့်တော်ကို
 တံဆိပ်ခတ်လက်မှတ်ရေးထိုးတော်မူ၏။-

10 မင်းကြီး၍သို့လက်မှတ်ရေးထိုးပြီး
 ကြောင်းကိုကြားသိသောအခါ ဒံယေလ
 သည်အိမ်သို့ပြန်လေ၏။ သူ၏အိမ်အထက်
 ခန်းတွင်ယေရုရှလင်မြို့သို့မျက်နှာမူ
 သည့်ပြုတင်းပေါက်များရှိ၏။ သူသည်ထို
 အခန်းတွင်မိမိပြုလေ့ရှိသည်အတိုင်း
 ပြုတင်းပေါက်များအနီးတွင် ဒူးထောက်
 လျက်တစ်နေ့လျှင်သုံးကြိမ်ဘုရားသခင်အားဆုတောင်းပ
 တုထနာပြုလေ၏။

11 သူ၏ရန်သူတို့သည်ဘုရားသခင်အား
 ဒံယေလဆုတောင်းပ တု ထနာပြုလျက်နေ
 သည်ကိုမြင်သောအခါ- 12 တစ်စုတစ်ရုံးတည်းဘုရင့်ရှေ့တော်သို့ဝင်၍
 ဒံယေလအားပြစ်တင်စွပ်စွဲကြကုန်၏။ သူ

တို့က ``အရှင်မင်းကြီးကိုယ်တော်သည်နောက်
 ရက်ပေါင်းသုံးဆယ်တိုင်တိုင်အရှင်မင်းကြီး
 မှလွဲ၍ အခြားလူထံသော်လည်းကောင်း၊
 ဘုရားထံသော်လည်းကောင်းဆုတောင်းသူ
 မည်သူမဆိုခြင်္သေ့လှောင်သောတွင်းထဲသို့
 ပစ်ချခြင်းကိုခံစေဟူသောအမိန့်တော်
 ကိုလက်မှတ်ရေးထိုးတော်မူခဲ့သည် မဟုတ်ပါလော''
 ဟုမေးလျှောက်ကြ၏။

မင်းကြီးက ``ထိုအမိန့်သည်ပြောင်းလဲ၍
 မရသောမေဒိနှင့်ပါရှုလူမျိုးတို့၏ ငှူ ဌ မှ
 မသတ်အတိုင်းမှန်ပေ၏'' ဟုမိန့်တော် မူ၏။

13 ထိုအခါသူတို့သည်မင်းကြီးအား ``ယုဒ
 ပြည်မှဖမ်းဆီးခဲ့သူများအနက်တစ်ဦး
 ဖြစ်သူဒိယေလသည်အရှင်မင်းကြီး အားရိုသေလေးစားမှုမရှိ။
 အရှင်ထုတ် ပြန်သည့်အမိန့်တော်ကိုလည်းမလိုက်နာ။
 သူသည်တစ်နေ့လျှင်သုံးကြိမ်တိုင်တိုင်
 အချိန်မှန်မှန်ဆုတောင်း၍နေပါသည်''
 ဟုလျှောက်ထားကြ၏။

14 ဤလျှောက်ထားချက်ကိုမင်းကြီးကြား
 တော်မူလျှင် အလွန်စိတ်မချမ်းမသာဖြစ်
 တော်မူလျက်ဒိယေလအားကယ်ဆယ်ရန်
 နည်းလမ်းကိုနေဝင်သည်တိုင်အောင်အစွမ်း
 ကုန်ကြိုးစား၍ရှာကြံတော်မူ၏။ - 15 ထိုနောက်မူးမတ်အရာရှိတို့သည်အဝ

သို့ပြန်လည်ရောက်ရှိလာကြကာ`မေဒိ
 နှင့်ပါရှလူမျိုးတို့၏ဥပဒေများအရ ဘုရင့်အမိန့်တော်မည်သည်မှာပြန်လည်
 ပြင်ဆင်ပြောင်းလဲ၍မရနိုင်ကြောင်းအရှင်
 မင်းကြီးသိတော်မူပါ၏။" ဟုလျှောက် ထားကြ၏။

16 ထို့ကြောင့်မင်းကြီး၏အမိန့်အရဒိယေလ
 အားခြင်သော်လျှင်ရာတွင်းထဲသို့ပစ်ချလိုက်
 ကြ၏။ မင်းကြီးကဒိယေလအား`သင်သစ္စာ
 ရှိစွာကိုးကွယ်သောဘုရားသည်သင့်ကို
 ကယ်ဆယ်တော်မူပါစေသော" ဟုမိန့်တော်

မူ၏။- 17 ကျောက်ပြားဖြင့်တွင်းဝကိုပိတ်စေပြီး
 နောက်မင်းကြီးသည် အဘယ်သူမျှဒိယေလ
 အားမကယ်နိုင်စေရန် မိမိ၏တံဆိပ်တော်
 နှင့်မူးမတ်တို့၏တံဆိပ်များကို ကျောက်
 ပြားပေါ်တွင်ခတ်နှိပ်၍ထားစေတော်မူ၏။-

18 မင်းကြီးသည်နန်းတော်သို့ပြန်တော်မူ၍
 တစ်ည ညှို့လုံးစားတော်မခေါ်။ အဘယ်သို့
 သောဖြေဖျော်မှုကိုမျှခံယူတော်မမူ။ စက်တော်ခေါ်၍မပျော်နိုင်။

19 မိုးသောက်ချိန်၌မင်းကြီးသည်ထ၍
 ခြင်္သေ့တွင်းသို့အလျင်အမြန်ကြွ တော်မူ၏။-

20 ခြင်္သေ့တွင်းသို့ရောက်သောအခါစိုးရိမ်ပူ
 ပန်သောအသံနှင့်`အသက်ရှင်တော်မူသော
 ဘုရား၏အစေခံ၊ ဒိယေလ၊ သင်သစ္စာရှိ
 စွာကိုးကွယ်သောဘုရားသခင်သည်သင့်

အားခြင်သို့များ၏ဘေးမှကယ်တော်မူ နိုင်ပါ၏လော''
ဟုမေးတော်မူ၏။

21 ဒိယေလက ``အရှင်မင်းကြီးသက်တော်ရာ
ကျော်ရှည်တော်မူပါစေသော။- 22 ခြင်သို့တို့သည်အကျွန်ုပ်အားဘေးအ
နဲ့ တရာ ယ် မပြုနိုင်စေရန်ဘုရားသခင်သည်
မိမိ၏ ကောင်းကင်တမန်ကိုစေလွှတ်၍ခြင်သို့တို့
၏နှုတ်ကိုပိတ်ထားတော်မူပါ၏။ ဤကဲ့သို့
ပြုတော်မူခြင်းမှာအကျွန်ုပ်၌အပြစ်မ
ရှိကြောင်းကိုလည်းကောင်း၊ အကျွန်ုပ်သည်
အရှင်မင်းကြီးအားမပြစ်မှားခဲ့ကြောင်း
ကိုလည်းကောင်းသိတော်မူသောကြောင့် ဖြစ်ပါ၏''
ဟုလျှောက်လေ၏။

23 မင်းကြီးသည်လွန်စွာဝမ်းမြောက်အားရ
တော်မူသဖြင့် ဒိယေလအားခြင်သို့တွင်း
မှဆွဲတင်ကြရန်အမိန့်ပေးတော်မူ၏။ သို့
ဖြစ်၍လူတို့သည်ဆွဲတင်ကြရာဒိယေလ
သည် ဘုရားသခင်ကိုယုံကြည်ကိုးစားသူ
ဖြစ်သဖြင့် မည်သို့မျှဘေးအ နဲ့ တရာ
ယ်မဖြစ် ဘဲရှိသည်ကိုတွေ့မြင်ကြ၏။-

24 ထိုနောက်မင်းကြီးသည်ဒိယေလအားပြစ်
တင်စွပ်စွဲကြသူအပေါင်းတို့ကိုဖမ်းဆီး
စေပြီးလျှင် သူတို့၏သားမယားများနှင့်
တကွခြင်သို့တွင်းထဲသို့ပစ်ချရန်အမိန့်

ပေးတော်မူ၏။ မြေသို့မရောက်ရှိမီပင်သူ
တို့အားခြင်သော်တို့သည်ခုန်အုပ်ပြီးလျှင်
အရိုးပါမကျန်ကိုက်စားလိုက်ကြလေ သည်။

25 ထိုနောက်ဒါရိမင်းသည်ကမ္ဘာပေါ်ရှိဘာသာ
စကားအမျိုးမျိုးပြောဆိုသူလူမျိုးအသီး
သီးနှင့် နိုင်ငံအသီးသီးရှိလူအပေါင်းတို့
ထံသို့သဝဏ်လွှာတစ်စောင်ရေးသားပေး ပို့တော်မူ၏။

ထိုသဝဏ်လွှာတွင်`သင်တို့သည်ချမ်းမြေ့
သာယာကြပါစေသော။- 26 ငါ၏အင်ပါယာနိုင်ငံတစ်လျှောက်လုံး
ရှိလူအပေါင်းတို့၊ သင်တို့သည်ဒိယေလ
ကိုးကွယ်သောဘုရားသခင်အားကြောက်
ရွံ့ရုံသေကြရမည်ဖြစ်ကြောင်းငါ အမိန့်တော်ရှိသည်။

ကိုယ်တော်သည်အသက်ရှင်တော်မူသော
ဘုရားဖြစ်တော်မူ၍၊
ကာလအစဉ်အဆက်စိုးစံတော်မူလိမ့်မည်။

ကိုယ်တော်၏နိုင်ငံတော်သည်အဘယ်အခါ ဌ်မျှ
ပျက်စီးရလိမ့်မည်မဟုတ်။
ကိုယ်တော်၏တန်ခိုးတော်သည်လည်း
အဘယ်အခါဌ်မျှကုန်ဆုံးလိမ့်မည် မဟုတ်။

27 ကိုယ်တော်သည်ကူမကယ်တင်တော်မူ၍
မိုးကောင်းကင်၌လည်းကောင်း၊
ကမ္ဘာပေါ်၌လည်းကောင်းအံ့ဩဖွယ်ရာ များနှင့်
ထူးဆန်းသောနိမိတ်လက္ခဏာများကို ပြတော်မူ၏။

ကိုယ်တော်သည်ဒိယေလအားခြင်သော် များ၏ဘေးမှ
ကယ်တင်တော်မူပါ၏။

ဟုပါရှိလေသည်။

²⁸ ဒိယေလသည်ဒါရိမင်းနန်းစံချိန်နှင့်၊ ပါ
ရှု အမျိုးသားကုရုမင်းနန်းစံချိန်၌ကောင်း
စားလျက်နေသတည်း။

မိမိတွေ့မြင်ရသည့်ဗျာဒိတ်ရူပါရုံများကိုဒိယေလဖော်

7

(၇:၁-၁၂:၁၃)

ဗျာဒိတ်ရူပါရုံတွင်သားရဲကြီးလေးကောင်ကိုဒိယေလမြင်ရခြင်း

¹ ဗာဗုလုန်ရှင်ဘုရင်၊ ဗေလရှာဇာမင်းနန်းစံပထမနှစ်၌
ငါသည်ညဉ့် အခါအိပ်မက်တွင်ဗျာဒိတ်ရူပါရုံတစ်ခုကိုမြင်ရ၏။
ထိုအိပ်မက်၏အကြောင်းကိုငါသည်ဤသို့မှတ်တမ်းရေးထားသတည်း။

² လေတို့သည်အရပ်လေးမျက်နှာမှတိုက်ခတ်သဖြင့်
သမု ³ ဒရာရေပြင်တွင်ပြင်းစွာလှိုင်းတံပိုးထလေ၏။-

³ ထိုအခါပုံသဏ္ဍာန်ချင်းမတူသောသားရဲကြီးလေးကောင်တို့သည်သမု
ဒုဒရာထဲမှထွက်ပေါ်လာ၏။-⁴ ပထမသားရဲသည်ခြင်သော်နှင့်တူ၍လင်းယ
ငါသည်ကြည့်ရှုနေစဉ်ထိုသားရဲသည်အတောင်များပြုတ်၍သွားပြီးလျှင်
မြေပေါ်သို့မြောက်တက်ကာလူကဲ့သို့မတ်တတ်ရပ်လျက်နေ၏။
ထိုနောက်သူသည်လူ့စိတ်ကိုရလေသည်။

⁵ ငါသည်ဒုတိယသားရဲကိုမြင်ရ၏။

ထိုသားရဲသည်နောက်ခြေနှစ်ချောင်းဖြင့်ရပ်လျက်နေသောဝက်ဝံနှင့်တူ၏

☆ 7:3 ဗျာ ၁၃:၁။ ၁၇:၈။

သူ၏ပါးစပ်တွင်နံရိုးသုံးချောင်းကိုကိုက်၍ထား၏။
အသံတစ်ခုကသူ့အား "အသားကိုဝအောင်စားလော့" ဟုဆို၏။

⁶ ငါသည်ဆက်လက်၍ကြည့်ရှုနေစဉ်အခြားသားရဲတစ်ကောင်ကိုမြင်ရ
ထိုသားရဲသည်ကျားသစ်နှင့်တူ၏။ သူ၏ကျောပေါ်တွင်ငှက်တောင်ပံများ
သူ့မှာဦးခေါင်းလေးလုံးရှိ၏။ သူသည်တန်ခိုးအာဏာရှိပုံရ၏။*

⁷ ငါသည်ကြည့်ရှုနေစဉ်စတု တု ထသားရဲကိုမြင်ရ၏။
ထိုသားရဲသည်ခွန်အားကြီး၍ထိတ်လန့်ကြောက်မက်ဖွယ်ကောင်း၏။
သူ၏သွားကြီးများဖြင့်ရန်သူတို့ကိုကိုက်ဝါးကာခြေဖြင့်နှင်းချေ၏။
ဤသားရဲသည်အခြားသားရဲများနှင့်မတူချေ။
သူ့မှာဦးချိုဆယ်ချောင်းရှိ၏။-⁸ ထိုဦးချိုတို့ကိုကြည့်နေစဉ်ယင်းတို့အကြား
ထိုဦးချိုငယ်ကရှိပြီးဦးချိုသုံးချောင်းကိုဖယ်ရှားလိုက်လေသည်။
ထိုဦးချိုငယ်တွင်လူကဲ့သို့မျက်စိများနှင့်ကြွားဝါတတ်သောနှုတ်ရှိ၏။*

ထာဝစဉ်အသက်ရှင်တော်မူသောအရှင်ကိုဖူးမြင်ရခြင်း

⁹ ငါသည်ကြည့်ရှုနေစဉ်ရာဇပလ္လင်များကိုတည်ထားသည်ကိုလည်းကောင်း
တစ်ခုသောပလ္လင်ပေါ်တွင်ထာဝစဉ်အသက်ရှင်တော်မူသောအရှင်
ထိုင်လျက်နေတော်မူသည်ကိုလည်းကောင်းမြင်ရ၏။
ထိုအရှင်၏အဝတ်တို့သည်မိုးပွင့်ကဲ့သို့ဖြူ၍ဆံတော်သည်လည်းသိုးမွေး
ရဲရဲတောက်နေသောဘီးများတပ်ဆင်ထားသည့်ကိုယ်တော်၏ပလ္လင်တော်
* ¹⁰ ထိုပလ္လင်တော်မှမြစ်သဖွယ်မီးရောင်ခြည်ထွက်လျက်နေ၏။
ထိုအရပ်တွင်ကိုယ်တော်၏အမှုတော်ကိုထမ်းဆောင်သူထောင်ပေါင်းများ

* 7:6 မျာ၊ ၁၃:၂။ * 7:7 မျာ၊ ၁၂:၃၊ ၁၃:၁။ * 7:8 မျာ၊ ၁၃:၅-၆။
* 7:9 မျာ၊ ၂၀:၄၊ ၁:၁၄။

ရှေ့တော်တွင်ရပ်လျက်ခစားနေသူလည်းသန်းပေါင်းများစွာရှိပေသည်။
တရားစီရင်တော်မူချိန်စတော့မည်ဖြစ်သဖြင့်စာစောင်များဖွင့်ထားလျက်

11 ငါသည်ကြည့်ရှုလျက်နေစဉ်ဦးချိုငယ်သည်ကြားဝါလျက်ပင်ရှိနေ
ထိုအချိန်၌စတုတုထသားရဲသည်အသတ်ခံရ၍သူ၏ကိုယ်ခန္ဓာသည်မီးရှို့

12 အခြားသားရဲတို့သည်မိမိတို့၏တန်ခိုးအာဏာများရုပ်သိမ်းခြင်းခံကြရ
အချိန်အကန်အသတ်နှင့်ဆက်လက်၍အသက်ရှင်ခွင့်ရရှိကြလေသည်။

13 ညဉ့်အခါထိုရူပါရုံတွင်ငါသည်လူသားနှင့်တူသူတစ်ဦးကိုမြင်ရ၏။
သူသည်မိုးတိမ်ခြုံရံကာငါ့ထံသို့ချဉ်းကပ်လာ၏။

ထိုနောက်ထာဝစဉ်အသက်ရှင်တော်မူသောအရှင်၏ထံတော်သို့ရောက်ရှိသ

☆ 14 ထိုအခါဘာသာစကားအမျိုးမျိုးပြောဆိုသောလူမျိုးဟူသမျှသည်သူ
ရာဇတန်ခိုးအာဏာကိုလည်းကောင်းပေးအပ်တော်မူ၏။

သူ၏အာဏာစက်သည်ကာလအစဉ်အဆက်တည်မြဲ၍
သူ၏နိုင်ငံတော်သည်လည်းအဘယ်အခါ၌မျှပျက်သုဉ်းရလိမ့်မည်မဟုတ်

ဗျာဒိတ်ရူပါရုံများ၏အနက်အဋ္ဌ ဌိ ပု ပါ

ယ်ကိုရှင်းလင်းဖော်ပြခြင်း

15 ငါမြင်ရသောဗျာဒိတ်ရူပါရုံများကြောင့်
ငါသည်ထိတ်လန့်၍လာသဖြင့်စိတ်ချောက်ချားကာ၊-

16 ထိုနေရာတွင်ရပ်နေသူတစ်ဦးထံသို့သွား၍
ထိုအရာတို့၏အနက်အဋ္ဌဌိပုပါယ်ကိုမေးမြန်းရာထိုသူကငါ့အားရှင်းပြလေ

17 ထိုသူက`ထိုသားရဲကြီးလေးကောင်သည်ကမ္ဘာမြေကြီးပေါ်တွင်ပေါ်ပေါ်

18 သို့သော်လည်းအမြင့်မြတ်ဆုံးသောဘုရားသခင်၏လူမျိုးတော်သည်

☆ 7:10 ဗျာ ၁၅:၁၁၊ ၂၀:၁၂။ ☆ 7:13 မ၊ ၂၄:၃၀၊ ၂၆:၆၄။ မာ၊ ၁၃:၂၆၊
၄:၆၂။ လု၊ ၂၁:၂၇။ ဗျာ ၁:၇၊ ၁၃၊ ၁၄:၁၄။ ☆ 7:14 ဗျာ ၁၁:၁၅။

ရာဇတန်ခိုးအာဏာကိုခံယူရရှိကာကမ္ဘာအဆက်ဆက်ထိန်းသိမ်းကြလိမ့်မဟုတ်ဘဲ ဟုရှင်းပြလေသည်။*

19 ထိုနောက်ငါသည်အခြားသားရဲများနှင့်မတူတမှုထူးခြားလျက်ကြွေးရန်သူကိုကိုက်စားနင်းချေတတ်သောစတုတု ထသားရဲ၏အကြောင်းကိုသိလို၏။-

20 ထိုနောက်ငါသည်သူ၏ခေါင်းပေါ်ရှိဦးချိုဆယ်ချောင်းအကြောင်းကိုလှည့်စားစဉ် နောက်မှပေါ်ပေါက်လာကာအခြားဦးချိုသုံးချောင်းကိုဖယ်ရှားပစ်၍ မျက်စိများနှင့်ကြွားဝါတတ်သောနှုတ်ရိုးပြီးလျှင်အခြားဦးချိုများထက်မြေ

21 ငါသည်ကြည့်ရှုနေစဉ်ဦးချိုငယ်သည်ဘုရားသခင်၏လူမျိုးတော်တို့ စတင်တိုက်ခိုက်၍နိုင်လေ၏။- * 22 ထိုအခါတာဝစဉ်အသက်ရှင်တော်မူမိမိ အမြင့်မြတ်ဆုံးသောဘုရားသခင်၏သန်ရှင်းသူများဘက်မှ တရားစီရင်ချက်ချမှတ်တော်မူ၏။ ရာဇဝတ်တန်ခိုးအာဏာကိုဘုရားသခင် ခံယူရရှိမည့်အချိန်ကားကျရောက်လာလေပြီ။*

23 ထိုသူက`စတုတုထသားရဲသည်ကမ္ဘာမြေပေါ်တွင်ပေါ်ပေါက်လာမည့် တုထမြောက်အင်ပါယာနိုင်ငံဖြစ်၍အခြားနိုင်ငံအပေါင်းနှင့်ကွာခြားလိမ့်မဟုတ်ဘဲ ယင်းသည်ကမ္ဘာမြေတစ်ဝန်းလုံးကိုဝါးမြိုကာခြေဖြင့်နင်း၍ချေမှုန်းလိမ့်မဟုတ်

24 ဦးချိုဆယ်ချောင်းမှာထိုနိုင်ငံတွင်ပေါ်ပေါက်လာမည့်ဘုရင်ဆယ်ပါးဖြစ်၍ ထိုနောက်အခြားဘုရင်တစ်ပါးပေါ်လာလိမ့်မည်။ သူသည်ယခင်ဘုရင်များနှင့်ကွာခြားသူဖြစ်လိမ့်မည်။ ဘုရင်သုံးပါးကိုလည်းနှိမ်နင်းလိမ့်မည်။-*

25 သူသည်အမြင့်မြတ်ဆုံးသောဘုရားသခင်ကိုဆန့်ကျင်ပြောဆိုလျက် ကိုယ်တော်၏လူမျိုးတော်တို့ကိုနှိပ်စက်ညှဉ်းဆဲလိမ့်မည်။

* 7:18 ဗျာ၊ ၂၂:၅။ * 7:21 ဗျာ၊ ၁၃:၇။ * 7:22 ဗျာ၊ ၂၀:၄။ * 7:24 ဗျာ၊ ၁၇:၁၂။

သူသည်လူမျိုးတော်တို့၏ဘာသာရေးဆိုင်ရာတရားဌ
၌ မှ များနှင့်ပွဲလမ်းသဘင်များကိုပြောင်းလဲစေရန်
ကြိုးစားလိမ့်မည်။ ဘုရားသခင်၏လူမျိုးတော်သည်လည်း
သူ၏အာဏာစက်အောက်တွင်သုံးနှစ်ခွဲမျှနေကြရလိမ့်မည်။-

☆ 26 ထိုနောက်ကောင်းကင်ရုံးတော်မှတရားစီရင်ချက်ချမှတ်ကာ
သူ၏တန်ခိုးအာဏာကိုရုတ်သိမ်း၍သူ့အားလုံးဝသုတ်သင်ပယ်ရှားလိမ့်မ

27 အမြင့်မြတ်ဆုံးသောဘုရားသခင်၏လူမျိုးတော်တို့သည်
ကမ္ဘာမြေပေါ်ရှိနိုင်ငံအပေါင်းတို့၏တန်ခိုးအာဏာနှင့်ဘုန်းအသရေကိုခံယူ
သူတို့၏အာဏာစက်သည်အဘယ်အခါ၌မျှပျောက်ရလိမ့်မည်မဟုတ်။

ကမ္ဘာပေါ်ရှိဘုရင်အပေါင်းတို့သည်လည်းသူတို့၏အစေကိုခံ၍သူတို့၏အ
ဟုရှင်းပြ၏။*

28 ငါ၏အိပ်မက်နှင့်သက်ဆိုင်သောအကြောင်းအရာများကားဤတွင်ပြ
ငါသည်လွန်စွာထိတ်လန့်သဖြင့်မျက်နှာညှိုးငယ်၍သွား၏။
ဤအကြောင်းအရာအလုံးစုံကိုစိတ်တွင်မှတ်ကျုံးထား၏။

8

သိုးထီးနှင့်ဆိတ်ကိုဗျာဒိတ်ရူပါရုံတွင်
ဒိယေလမြင်ခြင်း

1 ဗေလရှာဇမင်းနန်းစံတတိယနှစ်၌ငါ
ဒိယေလသည် ဒုတိယဗျာဒိတ်ရူပါရုံ ကိုမြင်ရ၏။-
6 2 ထိုဗျာဒိတ်ရူပါရုံထဲတွင်ငါသည်လေ

☆ 7:25 ဗျာ၊ ၁၂:၁၄။ ၁၃:၅-၆။ ☆ 7:27 ဗျာ၊ ၂၀:၄၊ ၂၂:၅။ 6 8:1
* ၈:၁ မှစ၍ကျမ်းအဆုံးအထိဟေမြဲ စာဖြင့်ပြုစုထားသည်(၂:၄ ကိုကြည့်ပါ)

ပြည်နယ်မြို့ရိုးများကာရံထားသော ရှုရှု
 န် မြို့တွင်းသို့ရုတ်တရက်ရောက်ရှိနေသည်
 ကိုတွေ့ရ၏။ ငါသည်ဥလဲမြစ်အနီးတွင် ရပ်၍၊-
 3 မျှော်ကြည့်လိုက်ရာမြစ်အနီးတွင်ရပ်နေ
 သောသိုးထီးတစ်ကောင်ကိုမြင်ရ၏။ ထိုသိုး
 မှာဦးချိုရှည်ကြီးနှစ်ချောင်းရှိ၍တစ်ချောင်း
 မှာအခြားတစ်ချောင်းထက်ပိုရှည်၍နောက်
 မှပေါက်သောချိုဖြစ်သည်။- 4 ထိုသိုးသည်ဦးချိုဖြင့်အနောက်၊
 တောင်၊ မြောက် အရပ်သိုးမျက်နှာသို့ခတ်ဝှေ့၍နေသည်
 ကိုငါကြည့်လျက်နေမိ၏။ သူ့အားအဘယ်
 တံရ စု ဆာ န်မျှမဆီးတားနိုင်။ သူ၏လက်တွင်း
 မှလွတ်မြောက်အောင်လည်းမတတ်နိုင်။
 သူ သည်မိမိအလိုရှိသည်အတိုင်းပြုကာ
 မာန်မာနထောင်လွှားလာလေသည်။

5 ငါသည်ဤအခြင်းအရာ၏အနက်အဋ္ဌ ဌိ ပု ပါ
 ယ် ကိုစဉ်းစားတွေးတောလျက်နေစဉ် အနောက်
 အရပ်မှဆိတ်တစ်ကောင်သည်ပြေး၍ထွက် လာ၏။
 သူသည်အရှိန်ပြင်းလှသဖြင့်မြေ ကိုပင်မနင်းမိချေ။
 သူ၏မျက်လုံးများ အကြားတွင်ငေါ့၍ထွက်နေသောဦးချို
 တစ်ချောင်းရှိ၏။- 6 သူသည်ယခင်ကမြစ်အနီးတွင်
 ငါမြင် ခဲ့သောသိုး၏အနီးသို့ရောက်လာသော
 အခါ တစ်ဟုန်တည်းပြေး၍ဝှေ့လေ၏။-
 7 ငါသည်ဆိတ်ကသိုးအားဝှေ့သည်ကိုကြည့်

၍နေ၏။ ဆိတ်သည်ပြင်းစွာအမျက်ထွက်၍
 သိုးကိုတအားကုန်ဝေလိုက်ရာသိုး၏ဦး
 ချိုနှစ်ချောင်းကျိုးလေ၏။ သိုးသည်ပြန်လည်
 ခုခံနိုင်စွမ်းမရှိသဖြင့်မြေပေါ်သို့လဲ ကျကာခြေနှင့်အနင်းခံရလေသည်။
 အဘယ်သူမျှသူ့အားမကယ်နိုင်တော့ပေ။

8 ဆိတ်သည်ပို၍ပို၍မာန်မာနထောင်လွှား
 လာ၏။ သို့ရာတွင်သူတန်ခိုးအကြီးဆုံး
 အချိန်သို့ရောက်သောအခါသူ၏ဦးချို
 သည်ကျိုးသွားပြီးလျှင် ထိုဦးချို၏နေရာ
 တွင်အရပ်လေးမျက်နှာသို့ငေါထွက်နေ
 သောဦးချိုလေးချောင်းပေါက်၍လာလေ သည်။-

9 ထိုဦးချိုလေးချောင်းအနက်တစ်ချောင်း
 တွင်ချိုအတက်တစ်ချောင်းပေါက်၍လာ၏။
 ထိုချိုတက်သည်တောင်ဘက်အရပ်၊ အရှေ့
 အရပ်နှင့်ကတိထားတော်မူသောပြည်တော်
 သို့တိုင်အောင်အာဏာတန်ခိုးရှိလေသည်။-

10 ချိုအတက်သည်ကောင်းကင်ဗိုလ်ခြေတည်း
 ဟူသောကြယ်တာရာများကိုတိုက်ခိုက်နိုင်
 သည်တိုင်အောင် အင်အားကြီးမားလာကာ
 ထိုကြယ်တာရာအချို့တို့ကိုမြေသို့ ချ၍နှင်းချေလေသည်။-

☆ 11 ကောင်းကင်ဗိုလ်ခြေတို့၏အရှင်ကိုပင်အာ
 ခံလျက် ကိုယ်တော်အားပူဇော်နေကျဖြစ်

☆ 8:10 မျာ၊ ၁၂:၄။

သည့်ယင်များကိုရပ်စဲစေ၍မိမိတော်
 ကိုပျက်စီးစေ၏။- 12 လူတို့သည်နေ့စဉ်ပူဇော်နေကျယင်များ
 ကိုပူဇော်မည့်အစားစစ်မှန်သောဘာသာ
 တရားကိုမြေသို့တိုင်အောင်ရှုတ်ချကြ၏။
 ထိုဦးချိုသည်ပြုလေသမျှသောအမှု တို့တွင်အောင်မြင်လေသည်။။

13 ထိုနောက်ကောင်းကင်တမန်တစ်ပါးက
 အခြား တစ်ပါးအား ``ဗျာဒိတ်ရူပါရုံတွင်တွေ့ရှိရ
 သည့်အရာများသည်အဘယ်မျှကြာအောင်
 ဖြစ်ပျက်နေပါမည်နည်း။ နေ့စဉ်ယင်ပူဇော်
 ခြင်းကိုကြောက်မက်ဖွယ်ရာအပြစ်ဒုစရိုက်
 ဖြင့်အစားထိုးမှုသည်လည်းကောင်း၊ ကောင်း
 ကင်ဗိုလ်ခြေနှင့်မိမိတော်ကိုနင်းချေမှု
 သည်လည်းကောင်းအဘယ်မျှကြာဖြစ်
 ပျက်လိမ့်မည်နည်း'' ဟုမေးသည်ကိုငါ ကြားရ၏။

14 ဒုတိယကောင်းကင်တမန်က ``ရက်ပေါင်း
 တစ်ထောင့်တစ်ရာငါးဆယ်⁷ ကြာလိမ့်မည်။
 ထိုကာလအတောအတွင်း၌ နံနက်နှင့်ည
 ဦးဦးယံယင်ပူဇော်မှုများကို ပြုကြလိမ့်မည်မဟုတ်။
 ထိုနောက်မိမိတော် သည်ပြန်လည်သန်စွမ်း၍လာလိမ့်မည်''
 ဟု ပြန်ပြော၏။

ရူပါရုံ၏အနက်ကိုကောင်းကင်တမန်ဂါမြေလ

7 8:14 * ရက်ပေါင်းတစ်ထောင့်တစ်ရာငါးဆယ်။ သို့ မဟုတ်
 ရက်ပေါင်းနှစ်ထောင့်သုံးရာ။

ဖော်ပြခြင်း

15 ငါဒံယေလသည်ဗျာဒိတ်ရူပါရုံ၏အနက်
 ကိုသိရှိနိုင်ရန်ကြိုးစားလျက်နေစဉ် လူ့
 သဏ္ဍာန်ကိုဆောင်သူတစ်ဦးသည်ငါ၏ရှေ့
 တွင်ရပ်၍နေသည်ကိုမြင်ရ၏။- 16 ထိုအချိန်၌ `အချင်းဂါမြေလ၊
 ထိုသူအား ရူပါရုံ၏အနက်ကိုဖော်ပြလော့''
 ဟူ၍ဥလဲ မြစ်ဘက်မှလူ့အသံနှင့်ဟစ်၍ပြောဆိုသည်
 ကိုငါကြားရ၏။- ☆ 17 ဂါမြေလသည်ငါ၏အနီးသို့လာ၍ရပ်
 လိုက်သောအခါငါသည်လွန်စွာထိတ်လန့်
 သွားသဖြင့်မြေသို့လဲကျလေသည်။

ဂါမြေလက `အချင်းလူသား၊ ရူပါရုံ၏
 အနက်ကိုနားလည်လော့။ ထိုရူပါရုံသည်
 ကပ်ကမ္ဘာကုန်ဆုံးချိန်နှင့်သက်ဆိုင်၏'' ဟု
 ငါ့အားဆို၏။- 18 သူဤသို့ပြောနေစဉ်ငါသည်မေ့မြော၍
 မြေပေါ်သို့လဲကျသွားလေသည်။ သို့ရာ
 တွင်သူသည်ငါ့အားဆွဲကိုင်ထူမပြီး လျှင်-
 19 `ထာဝရဘုရားအမျက်တော်၏အကျိုး ဆက်ကား

အဘယ်သို့ဖြစ်မည်ကိုသင့်အား ငါဖော်ပြနေခြင်းဖြစ်၏။
 ရူပါရုံသည် အဆုံးစွန်သောကာလနှင့်သက်ဆိုင်၏။

20 `သင်မြင်ရသောဦးချိန်စစ်ချောင်းရှိသည့်
 သိုးသည် မေဒီနှင့်ပါရှုနိုင်ငံများကိုဆို လို၏။-

21 ဆိတ်သည်ဂရိတ်နိုင်ငံဖြစ်၏။ သူ၏မျက်စိ

☆ 8:16 လု၊ ၁:၁၉၊ ၂၆။

များအကြားမှငေါ၍ထွက်နေသောဦးချို
 ကား ထိုနိုင်ငံ၏ပထမမြောက်ဘုရင်ဖြစ်၏။-
 22 ထိုဦးချိုကျိုး၍သွားသောအခါပေါက်လာ
 သည့်ဦးချိုလေးချောင်းတို့မှာ ထိုနိုင်ငံမှကွဲ
 ပြားပေါ်ပေါက်လာမည့်နိုင်ငံလေးခုဖြစ်၏။
 သို့ရာတွင်ထိုနိုင်ငံတို့သည် ပထမနိုင်ငံ
 လောက်အင်အားကြီးမားကြလိမ့်မည် မဟုတ်။

23 “ထိုနိုင်ငံများသည်ပျက်သုဉ်းချိန်နီး၍
 အပြစ်ဒဏ်သင့်လောက်အောင်ယုတ်မာလာ
 သောအခါခေါင်းမာဆိုးညစ်၊ ကောက်ကျစ်
 လိမ်လည်တတ်သောဘုရင်တစ်ပါးပေါ်
 ပေါက်လာလိမ့်မည်။- 24 သူသည်ကိုယ်ပိုင်စွမ်းရည်မရှိဘဲတန်ခိုး
 ကြီးမား၍လာလိမ့်မည်။ သူသည်ကြောက်မက်
 ဖွယ်ကောင်းသည့်သတ်ဖြတ်ဖျက်ဆီးမှုများ
 ကိုပြု၍ အဘယ်အမှုကိစ္စတွင်မဆိုအောင်
 မြင်လိမ့်မည်။ တန်ခိုးကြီးမားသူများနှင့်
 ထာဝရဘုရား၏လူမျိုးတော်တို့ကို ဖျက်ဆီးလိမ့်မည်။-
 25 သူသည်ပါးနပ်လိမ္မာသူဖြစ်သဖြင့် လိမ်
 လည်လှည့်စားမှုတို့တွင်အောင်မြင်လိမ့်မည်။
 သူသည်မာန်မာန်ထောင်လွှားကာလူအ
 မြောက်အမြားကိုအမှတ်မထင်သုတ်သင်
 သတ်ဖြတ်လိမ့်မည်။ သူသည်ဘုရင်တကာ
 တို့၏ဘုရင်ကိုပင်လျှင်အံ့တုလိမ့်မည်။

သို့ ရာတွင်သူသည်လူ့လက်ဖြင့်မဟုတ်ဘဲ
သုတ်သင်ဖျက်ဆီးခြင်းကိုခံရလိမ့်မည်။-

26 ည ဦးယံ၊ နံနက်ယံပူဇော်ရာယဇ်များ
နှင့်သက်ဆိုင်၍ သင့်အားငါရှင်းလင်းပြသည့်
ဤရူပါရုံသည်အကောင်အထည်ပေါ်လာ
လိမ့်မည်။ သို့ရာတွင်ယင်းသို့အကောင်အထည်
ပေါ်ရန်အချိန်များစွာလိုသေးသဖြင့်ထို
ရူပါရုံကိုလျှို့ဝှက်၍ထားလော့' ' ဟုဆို၏။

27 ငါဒိယေလသည်ရက်ပေါင်းများစွာစိတ်
ညှိုးငယ်လျက် မကျန်းမမာဖြစ်၍နေ၏။ ထို
နောက်ငါသည်ထ၍ဘုရင်ပေးအပ်ထားသည့်
အလုပ်တာဝန်ကိုဆောင်ရွက်၏။ သို့ရာတွင်
ထိုများဒိတ်ရူပါရုံကြောင့်စိတ်ရှုပ်ထွေးလျက် နေသဖြင့်
ငါသည်ယင်း၏အနက်အဋ္ဌဌိပုပါယ် ကိုနားမလည်နိုင်ပါ။

9

မိမိ၏လူမျိုးအတွက်ဒိယေလဆုတောင်းခြင်း

1 မေဒိလူမျိုးဖြစ်သူအာရွေရု၏သားတော်
ဒါရိုသည် ဗာဗုလု နံနိုင်ငံတွင်မင်းပြုတော်
မူ၏။- 2 သူ၏နန်းစံပထမနှစ်၌ငါဒိယေလသည်
ကျမ်းစာတော်များကိုလေ့လာကာပရော
ဖက်ယေရမိအား ဘုရားသခင်မိန့်တော်မူ
သည်အတိုင်းအနှစ်ခုနှစ်ဆယ်တိုင်တိုင်

ယေရုရှလင်မြို့ပျက်စီးရမည်အကြောင်း
 ကိုစဉ်းစားဆင်ခြင်လျက်နေ၏။-^{☆ 3} ထိုနောက်ငါသည်အစာရှောင်ပြီးလျှင်
 တေကိုဝတ်၍ ပြာထဲတွင်ထိုင်ကာ ထာဝရ
 ဘုရားသခင်ထံတော်သို့ဆုတောင်းအသ နားခံ၏။-

⁴ ငါသည်ငါ၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား
 အား ဆုတောင်းပ တု ထ နာပြု၍ငါ့လူမျိုး၏
 အပြစ်များကိုဖော်ပြဝန်ခံ၏။

ငါက`အို ထာဝရအရှင်ဘုရားသခင်၊
 ကိုယ်တော်သည်ကြီးမြတ်တော်မူသည်ဖြစ်၍
 အကျွန်ုပ်တို့သည်ကိုယ်တော်ကိုချီးကူးကြ
 ပါ၏။ ကိုယ်တော်သည်မိမိ၏ပဋိညာဉ်တော်
 ကိုတည်မြဲစေတော်မူလျက် မိမိအားချစ်
 ၍ပညတ်တော်တို့ကိုစောင့်ထိန်းသူတို့အား
 ခိုင်မြဲသောမေတ္တာတော်ကိုပြတော်မူပါ၏။

⁵ `အကျွန်ုပ်တို့သည်အပြစ်ကူးမိကြပါ
 ပြီ။ အမှားကိုပြုမိကြပါပြီ။ ညစ်ညူးသူ
 များဖြစ်၍ပုန်ကန်မိကြပါပြီ။ အကျွန်ုပ်
 တို့သည်ကိုယ်တော်၏အမိန့်တော်တို့ကို
 ပစ်ပယ်၍ ကိုယ်တော်ပြတော်မူသောပညတ်
 များမှသွေဖည်မိကြပါပြီ။- ⁶ အကျွန်ုပ်တို့သည်မိမိတို့၏ဘုရင်များ၊
 မင်း ညီမင်းသားများ၊ ဘိုးဘေးများမှစ၍ပြည်
 သူပြည်သားအပေါင်းတို့အားနာမတော်

☆ 9:2 ယေ၊ ၂၅:၁၁၊ ၂၉:၁၀။

ကိုအမှီပြု၍ ကိုယ်တော်၏အစေခံပရော
 ဖက်တို့ဟောကြားသည်ကိုအကျွန်ုပ်တို့မ
 လိုက်နာခဲ့ကြပါ။- 7 အို အရှင်ဘုရား၊
 ကိုယ်တော်သည်အခါခပ် သိမ်းဖြောင့်မှန်ရာကိုပြုတော်မူပါ၏။
 သို့ ရာတွင်အကျွန်ုပ်တို့သည်မိမိတို့ကိုယ်ကို
 အသရေပျက်စေကြပါ၏။ ယုဒပြည်
 ၌လည်းကောင်း၊ ယေရုရှလင်မြို့၌လည်း
 ကောင်း၊ နေထိုင်သူများနှင့်ကိုယ်တော်အား
 သစ္စာဖောက်သဖြင့် ရပ်နီးရပ်ဝေးတိုင်းပြည်
 များသို့နှင့်ထုတ်တော်မူခြင်းကိုခံရသော
 ကုသရေလအမျိုးသားအပေါင်းတို့သည်
 လည်းကောင်း၊ ဤနည်းအတိုင်းပင်မိမိတို့
 ကိုယ်ကိုအသရေပျက်စေကြပါ၏။- 8 အို
 အရှင်ဘုရားအကျွန်ုပ်တို့၏ဘုရင်များ၊
 မင်းညီမင်းသားများနှင့်ဘိုးဘေးများသည်
 ရှက်ကြောက်ဖွယ်ရာအမှုတို့ကိုပြုကျင့်
 လျက်ကိုယ်တော်အားပြစ်မှားကြပါပြီ။-
 9 အကျွန်ုပ်တို့သည်ကိုယ်တော်အားပုန်ကန်ကြ
 သော်လည်း ကျွန်ုပ်တို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရ
 ဘုရားသည် ကရုဏာထားတော်မူ၍အကျွန်ုပ်
 တို့၏အပြစ်များကိုဖြေလွှတ်တော်မူပါ၏။-
 10 အို အကျွန်ုပ်တို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရ
 ဘုရား၊ ကိုယ်တော်သည်အကျွန်ုပ်တို့အား

မိမိ၏အစေခံပရောဖက်များမှတစ်ဆင့်
ပေးအပ်တော်မူသောပညတ်တော်များ
အတိုင်းလိုက်နာရန်မိန့်ကြားသော်လည်း
အကျွန်ုပ်တို့သည်နားမထောင်ခဲ့ကြပါ။-

11 ကူသရေလအမျိုးသားတစ်ရပ်လုံးပင်
လျှင် ကိုယ်တော်ရှင်ပညတ်တော်တို့ကိုချိုး
ဖောက်၍အမိန့်တော်ကိုမလိုက်နာကြပါ။
အကျွန်ုပ်တို့သည်ကိုယ်တော်ကိုပြစ်မှား
ကြသည်ဖြစ်၍ ကိုယ်တော်အစေခံမောရှေ
၏ပညတ်ကျမ်းတွင်ရေးသားဖော်ပြထား
သည့်ကျိန်စာများသင့်စေတော်မူပါ၏။-

12 ကိုယ်တော်သည်မိမိမိန့်တော်မူခဲ့သည်
အတိုင်း အကျွန်ုပ်တို့နှင့်အကျွန်ုပ်တို့ကို
အုပ်စိုးသူတို့အား အပြစ်ဒဏ်ပေးတော် မူပါပြီ။
ယေရုရှလင်မြို့အားကမ္ဘာပေါ် ရှိအခြားမြို့များထက်ပို၍
ပြင်းထန်စွာ အပြစ်ပေးတော်မူပါ၏။-

13 အကျွန်ုပ်တို့သည်မောရှေ၏ပညတ်တရား တွင်
ဖော်ပြပါရှိသမျှသောအပြစ်ဒဏ် များကိုခံရကြပါ၏။
သို့ရာတွင်အကျွန်ုပ် တို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား၊
ယခု အခါ၌ပင်လျှင်အကျွန်ုပ်တို့သည်ကိုယ်
တော်နှစ်သက်တော်မူစေရန်ကြိုးစား၍
အပြစ်ဒုစရိုက်ကိုရှောင်ခြင်း၊ သမ္မာတရား
တော်ကိုလိုက်လျှောက်ကျင့်သုံးခြင်းအမှု

တို့ကိုမပြုမလုပ်ကြသေးပါ။- 14 အကျွန်ုပ်တို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရား
 ကိုယ်တော်သည်အကျွန်ုပ်တို့အားဒဏ်ပေးရန်
 အသင့်ရှိသည်အတိုင်းဒဏ်ပေးတော်မူပါ၏။
 အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော်ကျွန်ုပ်တို့၏ဘုရားသခင်ထာဝရဘုရားသည်
 အစဉ်ဖြောင့်မှန် ရာကိုပြုတော်မူတတ်သော်လည်း
 အကျွန်ုပ် တို့သည်ကိုယ်တော်၏စကားကိုနားမ
 ထောင်ခဲ့ကြသောကြောင့်ဖြစ်ပါ၏။

15 အို အကျွန်ုပ်တို့၏အရှင်ဘုရားသခင်၊
 ကိုယ် တော်သည်မိမိ၏လူမျိုး တော်အားအီဂျစ်
 ပြည်မှထုတ်ဆောင်တော်မူခဲ့ခြင်းအားဖြင့်
 တန်ခိုးတော်ကိုပြတော်မူပါ၏။ အကျွန်ုပ်
 တို့သည်ကိုယ်တော်၏တန်ခိုးတော်ကို ယခု
 ထက်တိုင်အောက်မေ့သတိရလျက်နေကြ
 ပါ၏။ အကျွန်ုပ်တို့သည်အပြစ်ကူးမိ
 ကြပါပြီ။ အမှားကိုပြုမိကြပါပြီ။- 16 အို
 အရှင်ဘုရား၊ ကိုယ်တော်သည်အတိတ်
 ကာလက အကျွန်ုပ်တို့အားကာကွယ်စောင့်
 ရှောက်တော်မူခဲ့ပါ၏။ သို့ဖြစ်၍ယေရုရှလင်
 မြို့ကိုဆက်လက်၍ အမျက်ဒေါသထွက်တော်
 မမူပါနှင့်။ ထိုမြို့သည်ကိုယ်တော်၏မြို့တော်၊
 ကိုယ်တော်၏သန့်ရှင်းသောတောင်တော်ဖြစ်
 ပါ၏။ အကျွန်ုပ်တို့၏အပြစ်ဒုစရိုက်များ
 နှင့်ဘိုးဘေးတို့ပြုခဲ့သည့်မကောင်းမှုများ

ကြောင့် အိမ်နီးချင်းတိုင်းပြည်များရှိလူ
 အပေါင်းတို့သည် ယေရုရှလင်မြို့နှင့်ကိုယ်
 တော်၏လူမျိုးတော်အားအထင်အမြင် သေးကြပါ၏။-
 17 အို ကျွန်ုပ်တို့၏ဘုရားသခင်၊ ကိုယ်တော်၏
 ကျွန်တို့၏ဆုတောင်းပ တာ ထနာနှင့်အသနား
 ခံချက်ကိုနားထောင်တော်မူပါ။ ကိုယ်တော်
 သည်ဘုရားသခင်ဖြစ်တော်မူကြောင်း လူ
 တိုင်းသိကြစေရန် ဖြိုဖျက်ခြင်းခံရသည့်
 ကိုယ်တော်၏ဗိမာန်တော်ကိုပြန်လည်တည်
 ဆောက်တော်မူပါ။- 18 အို ဘုရားသခင်၊
 အကျွန်ုပ်တို့၏လျှောက် ထားချက်ကိုနားထောင်တော်မူပါ။
 အကျွန်ုပ် တို့အားကြည့်တော်မူ၍ကိုယ်တော်ရှင်နာမ
 တော်ကိုခံယူထားသည့်မြို့၏ဝေဒနာကို
 ရှုမှတ်တော်မူပါ။ အကျွန်ုပ်တို့သည်မိမိတို့
 ကောင်းမွန်၊ မှန်ကန်မှုကိုအမှီမပြု။ ကိုယ်
 တော်၏ကြီးမြတ်သောကရုဏာကို အမှီပြု၍ဆုတောင်းပါ၏။-
 19 အို အရှင်ဘုရား၊ နားထောင်တော်မူပါ။ အို အရှင်ဘုရား၊
 အကျွန်ုပ်တို့၏အပြစ်များ ကိုဖြေလွှတ်တော်မူပါ။ အို
 အရှင်ဘုရား၊ အကျွန်ုပ်တို့လျှောက်ထားချက်ကိုနား
 ထောင်တော်မူ၍အရေးယူတော်မူပါ။
 အို အကျွန်ုပ်တို့၏ဘုရားသခင်ဖင့်နွဲ့
 တော်မမူပါနှင့်။ သို့မှသာလျှင်ကိုယ်တော်
 သည်ဘုရားသခင်ဖြစ်တော်မူကြောင်း

ကိုလူတိုင်းသိရှိပါလိမ့်မည်။ ဤမြို့
 နှင့်ဤလူမျိုးတော်ကိုကိုယ်တော်ပိုင် တော်မူပါ၏။¹⁹
 ဟုဆုတောင်းပတုထနာပြု၏။

ဗျာဒိတ်ရူပါရုံကိုဂါမြေလ ရှင်းလင်းဖော်ပြခြင်း

²⁰ ငါသည်ဆက်လက်၍ဆုတောင်းပ တု
 ထနာပြု ကာ မိမိ၏အပြစ်များကိုလည်းကောင်း၊
 မိမိ ၏လူမျိုးဖြစ်သောကုသရေလအမျိုးသား
 တို့၏အပြစ်များကိုလည်းကောင်းဖော်ပြ
 ဝန်ခံလျက် ကိုယ်တော်၏သန့်ရှင်းမြင့်မြတ်
 သောဗိမာန်တော်ကိုပြန်လည်တည်ဆောက်
 ပေးတော်မူရန် ငါ၏ဘုရားသခင်ထာဝရ
 ဘုရားအားအသနားခံလျက်နေ၏။ - ²¹ ယင်းသို့ငါဆုတောင်းပ
 တုထနာပြုလျက်နေ စဉ် ယခင်ဗျာဒိတ်ရူပါရုံတွင်ငါတွေ့မြင်
 ခဲ့သူ၊ ဂါမြေလသည်ငါရှိရာသို့ပျံ့ဝဲ ဆင်းသက်လာ၏။
 ထိုအချိန်ကားည ညှို့ဦး ယံယဇ်ပူဇော်ရာအချိန်ဖြစ်၏။ -
 * ²² ဂါမြေလက "ဒံယေလ၊ ငါသည်ဗျာဒိတ်
 ရူပါရုံကိုသင်သိရှိနားလည်နိုင်ရေး အတွက်အကူအညီပေးရန်
 ဤအရပ် သို့ရောက်ရှိလာခြင်းဖြစ်၏။ -
²³ သင်သည်ဘုရားသခင်အားစတင်အသ နားခံသောအခါ
 ကိုယ်တော်သည်သင့်ပ တု ထနာ ကိုနားထောင်တော်မူ၏။
 ကိုယ်တော်သည်သင့် အားချစ်မြတ်နိုးတော်မူသည်ဖြစ်၍
 ကိုယ် တော်၏ဖြေကြားချက်ကိုသင့်အားဖော်

* 9:21 လု၊ ၁:၁၉၊ ၂၆။

ပြရန် ငါ့ကိုစေလွှတ်တော်မူသည်။ ဗျာဒိတ်
 ရှုပါရုံအကြောင်းကိုငါရှင်းလင်းဖော်ပြ
 နေစဉ်ဂရုပြု၍နားထောင်လော့။

24 `ခုနစ်ဆယ်ခုနစ်လီနှစ်ကာလသည်ကား
 သင်၏အမျိုးသားများနှင့် သင်၏သန့်ရှင်း
 မြင့်မြတ်သောမြို့တော်အား အပြစ်ဒုစရိုက်
 နှင့်မကောင်းမှုများမှလွတ်မြောက်စေရန်
 ဘုရားသခင်သတ်မှတ်ပေးတော်မူသည့်
 အချိန်ကာလဖြစ်၏။ ရှုပါရုံနှင့်ဗျာဒိတ်
 တော်အကောင်အထည်ပေါ်လာစေရန်နှင့်
 အသန့်ရှင်းဆုံးမိမာန်တော်ကိုပြန်လည်
 ဆက်ကပ်နိုင်ရေးအတွက် ဘုရားသခင်
 သည်ထိုသူတို့၏အပြစ်များကိုဖြေ လွှတ်တော်မူ၍
 ထာဝစဉ်တရားမျှတ မှုစိုးမိုးရာခေတ်ကိုတည်ထောင်တော်
 မူလိမ့်မည်။- 25 ယခုဖော်ပြမည့်အချက်ကိုသတိပြု
 ၍နားလည်လော့။ ယေရှုရှုလင်မြို့ကိုပြန်
 လည်တည်ထောင်ရန်အမိန့်ပေးချိန်မှစ၍
 ဘုရားသခင်ရွေးချယ်သည့်ခေါင်းဆောင်
 ပေါ်လာချိန်အထိ နှစ်ပေါင်းခုနစ်နှစ်နှင့်
 ခုနစ်လီရှိလိမ့်မည်။ ယေရှုရှုလင်မြို့သည်
 လမ်းများ၊ ခိုင်ခံ့သောမြို့ရိုးများနှင့်ပြန်
 လည်တည်ထောင်ခြင်းကိုခံရလိမ့်မည်။
 ခုနစ်လီကြာအောင်တည်လိမ့်မည်။ သို့

ရာတွင်ထိုကာလသည်ဒုက္ခများရာ ကာလဖြစ်လိမ့်မည်။-
 26 ထိုကာလသီတင်းနှစ်ခြောက်ဆယ့်နှစ်နှစ် ကုန်ဆုံးချိန်၌
 ဘုရားသခင်ရွေးချယ်တော် မှုသောခေါင်းဆောင်သည်
 မတရားလုပ်ကြံ သတ်ဖြတ်ခြင်းကိုခံရလိမ့်မည်။
 အခြား အရပ်မှချင်းနင်းဝင်ရောက်လာသူ တန်ခိုး
 ကြီးမင်းတစ်ပါး၏စစ်သည်မိုလ်ခြေတို့ သည်
 ယေရုရှလင်မြို့နှင့်ဗိမာန်တော်ကို ဖြိုဖျက်ကြလိမ့်မည်။
 နောက်ဆုံး၌ဘုရားသခင်ပြင်ဆင်စီရင်တော်မူသည်အတိုင်း
 စစ်မှုနှင့်ပျက်စီးမှုတို့သည်ရေလွှမ်းမိုး
 သကဲ့သို့ဖြစ်ပွားရလိမ့်မည်။- 27 ထိုမင်းသည်ခုနစ်နှစ်တိုင်တိုင်များစွာ
 သောလူတို့နှင့် အခိုင်အမာသဘောတူ
 စာချုပ်ချုပ်ဆိုလိမ့်မည်။ သုံးနှစ်ခွဲမျှ
 ကြာသောအခါသူသည် ယဇ်နှင့်ပူဇော်
 သကာများဆက်ကပ်မှုကိုရပ်စဲစေ လိမ့်မည်။
 ထိုနောက်ထိတ်လန့်စက်ဆုပ်ဖွယ် ကောင်းသည့်အရာဝိ
 ကို ဗိမာန်တော်လူမြင်ကွင်းတွင်မြှောက်တင်
 ထားလိမ့်မည်။ ထိုအရာသည်မြှောက်တင်သူ
 အတွက် ဘုရားသခင်ပြင်ဆင်စီရင်ထား
 တော်မူသောဆုံးပါးပျက်စီးချိန်တိုင် အောင်
 ဗိမာန်တော်တွင်တည်ရှိနေလိမ့်မည်' ဟုဆို၏။*

၀ 9:27 * ထိတ်လန့်စက်ဆုပ်ဖွယ်ကောင်းသောအရာ။
 ယေရုရှလင်မြို့ဗိမာန်တော်တွင်စစ် နိုင်လူမျိုးခြားတို့ထားရှိကြသည့်
 ရုပ်တုကိုဆိုလိုသည်။ * 9:27 ဒံ၊ ၁၁:၃၁၊ ၁၂:၁၁။ မ၊ ၂၄:၁၅။ ဗ၊
 ၁၃:၁၄။

10

တိဂရစ်မြစ်အနီး၌ဒံယေလမြင်ရသော ဗျာဒိတ်ရှုပါရုံ

1 ပါရှဇကရာ ဇံဘုရင်ကုရုနန်းစံတတိယ
 နှစ်၌ ဗေလတရှာဇာဟုလည်းနာမည်တွင်
 သောဒံယေလသည် ဗျာဒိတ်တော်ကိုခံယူ
 ရရှိ၏။ ထိုဗျာဒိတ်တော်တွင်ပါရှိသည့်ဖော်
 ပြချက်စကားသည်မှန်ကန်သော်လည်းနား
 လည်ရန်အလွန်ခက်၏။ ဒံယေလသည်ထို
 ဖော်ပြချက်စကား၏အနက်ကိုဗျာဒိတ်
 ရှုပါရုံအားဖြင့်သိရှိနားလည်၍လာ၏။

2 ထိုအခါ၌ငါဒံယေလသည်သီတင်း
 သုံးပတ်တိုင်တိုင် ဝမ်းနည်းပူဆွေးလျက် နေ၏။-

3 မွန်မြတ်သောအစာသို့မဟုတ်အသားကို
 မစား၊ စပျစ်ရည်ကိုမသောက်၊ ခေါင်းမဖြီး
 ဘဲသီတင်းသုံးပတ်ကုန်ဆုံးချိန်တိုင်အောင် နေ၏။

4 ထိုနှစ်ပထမလ၊ နှစ်ဆယ့်လေးရက်မြောက်
 သောနေ့၌ ငါသည်တိဂရစ်မြစ်ကြီး၏

ကမ်းပါးပေါ်တွင်ရပ်လျက်နေ၏။- 5 မော်၍ကြည့်လိုက်သောအခါပိတ်ခေ
 အင်္ကျီကိုဝတ်၍ ရွှေခါးပတ်ကိုပတ်ထား

သူလူတစ်ယောက်ကိုငါမြင်ရ၏။- 6 သူ၏ခန္ဓာကိုယ်သည်ကျောက်မျက်
 ကဲ့သို့တောက်ပ၏။ သူ၏မျက်နှာသည်လျှပ်

စစ်နွယ်ကဲ့သို့ပြောင်လက်လျက် သူ၏မျက်စိ
 များသည်မီးကဲ့သို့အလျှံထလျက်နေ၏။

သူ၏လက်ခြေတို့သည် တိုက်ချွတ်ထားသော
ကြေးဝါကဲ့သို့တောက်ပ၍ သူ၏အသံ
သည်လူပရိတ်သတ်ကြီး၏အော်ဟစ်သံ နှင့်တူ၏။*

7 ထိုဗျာဒိတ်ရူပါရုံကို ငါဒိယေလတစ်
ယောက်တည်းသာ မြင်ရ၏။ ငါနှင့်အတူ

ရှိသောသူတို့သည် အဘယ်အရာကိုမျှ
မမြင်ကြရ။ သို့ရာတွင် သူတို့သည် ထိတ်
လန့်တုန်လှုပ်လျက် ထွက်ပြေးပုန်းအောင်း

နေကြ၏။- 8 ငါတစ်ဦးတည်းသာ လျှင်ထိုအံ့ဩဖွယ်
ကောင်းသည့်ဗျာဒိတ်ရူပါရုံကို ကြည့် လျက်ကျန်ရစ်၏။
ငါသည်အားပြတ်၍ အဘယ်သူမျှမမှတ်မိနိုင်လောက်အောင်
ငါ၏မျက်နှာသည်အသွင်ပြောင်းသွား၏။

အကူအညီမဲ့လျက်ရှိ၏။- 9 ထိုသူ၏စကားသံကို ကြားသောအခါ
ငါသည်မြေပေါ်သို့ဝမ်းလျားမှောက်လဲ
ကျကာသတိမေ့လျက်နေ၏။- 10 ထိုအခါလက်တစ်ဖက်သည် ငါ့ကိုကိုင်ခံ
ချီကြွသဖြင့် ငါသည်လေးဘက်ထောက် လျက်နေ၏။
ငါသည်တုန်လှုပ်လျက်ပင်ရှိ နေသေး၏။

11 ကောင်းကင်တမန်က `ဒိယေလ၊ ဘုရားသခင်
သည် သင့်ကိုချစ်တော်မူ၏။ ထ၍ငါပြောမည့်
စကားကိုသေချာစွာနားထောင်လော့။ ကိုယ်
တော်သည်ငါ့အားသင့်ထံသို့စေလွှတ်တော်
မူပြီ' ဟုဆို၏။ ဤစကားကိုကြားသော

* 10:6 ဗျာ၊ ၁:၁၃-၁၅၊ ၂:၁၈၊ ၁၉:၁၂။

အခါငါသည်တုန်လှုပ်လျက်ပင်မတ်တတ် ရပ်လိုက်၏။

12 ထိုသူက "အချင်းဒံယေလ၊ မကြောက်နှင့်။
သင်သည်အသိပညာကိုရရှိနိုင်မည် အကြောင်း
မိမိကိုယ်ကိုနှိမ်ချရန် ဦးစွာ ပထမစိတ်ပိုင်းဖြတ်လိုက်သည့်နေ့မှစ
၍ဘုရားသခင်သည် သင်၏ဆုတောင်းပ တု
ထ နာကိုကြားတော်မူပြီ။ သင်၏လျှောက်
ထားချက်ကိုဖြေကြားရန်ငါ့ကိုစေ လွှတ်တော်မူလိုက်၏။-

13 ပါရှနိုင်ငံစောင့်ကောင်းကင်တမန်သည် ငါ့
အားနှစ်ဆယ့်တစ်ရက်တိုင်တိုင်ဆီးတား လျက်နေခဲ့၏။
ထိုနောက်ကောင်းကင်တမန် မှူးတစ်ဦးဖြစ်သူမိ ကု
ခေလသည် ပါရှနိုင်ငံ တွင်ငါတစ်ဦးတည်းကျန်ရှိလျက်နေ
သဖြင့်ငါ့အားလာရောက်ကူညီပေ သည်။-

✧ 14 ယခုငါရောက်ရှိလာခြင်းအကြောင်း
မှာအနာဂတ်ကာလ၌ သင်၏အမျိုးသား
တို့ကြုံတွေ့ကြရမည့်အဖြစ်အပျက်များ
ကို သင့်အားသိရှိနားလည်စေလိုသော
ကြောင့်ဖြစ်သည်။ ဤဗျာဒိတ်ရူပါရုံသည်
အနာဂတ်ကာလနှင့်သက်ဆိုင်သည်" ဟု ဆို၏။

15 ထိုသူ့ဤသို့ဆိုသောအခါငါသည်စကား
မပြောနိုင်ဘဲမြေကြီးကိုစိုက်၍ကြည့်လျက် နေ၏။-

16 ထိုအခါလူသဏ္ဍာန်ရှိသူတစ်ဦးသည်လက်
ကိုဆန့်၍ ငါ၏နှုတ်ကိုတို့လျှင်ငါသည်မိမိ

✧ 10:13 ဗျာ ၁၂:၇။

၏ရှေ့တွင်ရပ်နေသောသူအား အရှင်၊ ဤဗျာ
 ဒိတ်ရူပါရုံသည်အကျွန်ုပ်အားလွန်စွာအား
 လျော့စေသည်ဖြစ်၍အကျွန်ုပ်သည်တုန်လှုပ်
 လျက်သာနေပါ၏။- 17 အကျွန်ုပ်သည်သခင်၏ရှေ့တွင်ရပ်နေသော
 ကျွန်နှင့်တူပါ၏။ အဘယ်သို့လျှင်အရှင်နှင့်
 စကားပြောနိုင်ပါမည်နည်း။ အကျွန်ုပ်မှာ
 အားအင်မရှိ၊ ထွက်သက်ဝင်သက်လည်း မရှိတော့ပါ။
 ဟုလျှောက်ထား၏။

18 နောက်တစ်ဖန်လူသဏ္ဍာန်ရှိသောသူသည်ငါ့
 ကိုဆွဲကိုင်လိုက်သောအခါ ငါသည်အား ရှိလာ၏။-

19 ထိုသူက "ဘုရားသခင်သည်သင့်ကိုချစ်
 မြတ်နိုးတော်မူ၏။ ထို့ကြောင့်မစိုးရိမ်နှင့်၊
 မကြောက်လန့်နှင့်" ဟုဆို၏။ ဤစကားကို
 ကြားသောအခါငါသည်ပို၍အားရှိလာ ပြီးလျှင် "အရှင်၊
 အရှင်မိန့်ကြားရန်ရှိသည် ကိုမိန့်တော်မူပါ။
 အရှင်သည်အကျွန်ုပ် အားသက်သာစေတော်မူပါပြီ" ဟု
 လျှောက်ထား၏။

20-21 ထိုသူက "သင့်ထံသို့ငါလာသည့်အကြောင်း
 ကိုသင်သိသလော။ ငါလာရသည့်အကြောင်း
 မှာသမ္မာတရားစာစောင်တော်တွင်ရေးသား
 ဖော်ပြချက်ကို သင့်အားပြောကြားရန်ဖြစ်
 ပါသည်။ ငါသည်ယခုပြန်၍ပါရှုနိုင်ငံ
 ကိုစောင့်ထိန်းသည့်ကောင်းကင်တမန်နှင့်စစ်

တိုက်ရမည်။ ထိုနောက်ဂရိတ်နိုင်ငံကိုစောင့်ထိန်း
 သည့်ကောင်းကင်တမန်နှင့်တိုက်ခိုက်ရမည်။
 ကူသရေလနိုင်ငံကိုစောင့်ထိန်းသည့်ကောင်း
 ကင်တမန်မိ ကု ခေလမှတစ်ပါး ငါ့အားကူ
 ညီမညွှန်သူတစ်ဦးတစ်ယောက်မျှမရှိ။

11

- 1 သူသည်ငါ့ကိုကူညီကာကွယ်သူဖြစ်သည်။
- 2 သင့်အားယခုငါပြောပြမည့်အရာ များသည်အမှန်ဖြစ်ပျက်မည်" ဟုဆို၏။

အီဂျစ်နှင့်ဆီးရီးယားနိုင်ငံများ

ကောင်းကင်တမန်က "ပါရှနိုင်ငံတွင်နောက်
 ထပ်ဘုရင်သုံးပါးပေါ်ထွန်းလာလိမ့်မည်။
 ထိုနောက်စတု တု ထဘုရင်ပေါ်ထွန်းကာ အခြား
 ဘုရင်များထက်ပို၍ချမ်းသာကြွယ်ဝလိမ့် မည်။
 သူသည်မိမိတန်ခိုးအာဏာအကြီး မားဆုံး၊
 အချမ်းသာဆုံးအချိန်သို့ရောက် သောအခါ
 ဂရိတ်နိုင်ငံအားစစ်မက်ပြိုင် ဆိုင်ရန်ဖိတ်ခေါ်လိမ့်မည်။

3 "ထိုအခါသူရဲကောင်းအာဇနည်မင်း
 တစ်ပါးပေါ်ထွန်းလာလိမ့်မည်။ သူသည်
 အင်ပါယာနိုင်ငံကြီးကိုအုပ်စိုးလျက် မိမိအလိုဆန္ဒရှိသည်အတိုင်းပြုလိမ့်မည်။

4 သို့ရာတွင်သူ၏တန်ခိုးအာဏာအကြီး
 မားဆုံးအချိန်သို့ရောက်သောအခါ အင်

ပါယာနိုင်ငံသည်လေးစိတ်ကွဲ၍သွားလိမ့်
မည်။ သူ၏အဆက်အနွယ်မဟုတ်သူတို့သည်
ထိုနိုင်ငံကိုအုပ်စိုးကြလိမ့်မည်။ သို့ရာတွင်
သူတို့သည်ထိုဘုရင်လောက်တန်ခိုးကြီး
ကြလိမ့်မည်မဟုတ်။

5 “အီဂျစ်ဘုရင်သည်တန်ခိုးကြီးမားမည်ဖြစ်
သော်လည်း သူ၏စစ်သူကြီးတစ်ဦးကသူ့ထက်
ပို၍ တန်ခိုးကြီး၍သူ၏နိုင်ငံထက်ကြီး
ကျယ်သောနိုင်ငံကိုအုပ်စိုးလိမ့်မည်။-

6 နှစ်ပေါင်းအတန်ကြာသောအခါအီဂျစ်
ဘုရင်၏သမီးတော်ကို ဆီးရီးယားဘုရင်
နှင့်ထိမ်းမြားဆောင်နှင်းကာ မဟာမိတ်ဖွဲ့လိမ့်
မည်။ သို့ရာတွင်ထိုမဟာမိတ်ဖွဲ့မှုတည်တံ့
ခိုင်မြဲလိမ့်မည်မဟုတ်။ မင်းသမီးနှင့်နောက်
လိုက်နောက်ပါအခြေအရံများသည်လည်း
ကောင်း၊ သူ၏သားငယ်နှင့်သူ၏ကြင်ရာတော်
တို့သည်လည်းကောင်းအသတ်ခံရကြလိမ့်
မည်။- 7 ထိုနောက်များမကြာမီမင်းသမီးနှင့်ဆွေ
မျိုးတော်စပ်သူတစ်ဦးသည် အီဂျစ်ထီးနန်း
ကိုရရှိလိမ့်မည်။ သူသည်ဆီးရီးယားဘုရင်
၏စစ်သည်ဗိုလ်ခြေတို့ကိုတိုက်ခိုက်လိမ့်မည်။
သူတို့၏ခံတပ်ကိုလည်းထိုးဖောက်ဝင်
ရောက်ကာသူတို့အားနှိမ်နင်းလိမ့်မည်။-

8 သူတို့၏ဘုရားရုပ်တုများနှင့်ယင်းတို့အား
ဆက်ကပ်ထားသည့်ရွှေခွက်ငွေခွက်ရှိသမျှ
တို့ကိုလည်း အီဂျစ်ပြည်သို့ယူဆောင်သွား
လိမ့်မည်။ ထိုနောက်နှစ်ပေါင်းများစွာငြိမ်း
ချမ်းပြီးမှ- 9 ဆီးရီးယားဘုရင်သည်အီဂျစ်ပြည်သို့
ချင်းနင်းဝင်ရောက်လာလိမ့်မည်။ သို့ရာတွင်
သူသည်ပြန်လည်ဆုတ်ခွာရလိမ့်မည်။

10 “ဆီးရီးယားဘုရင်၏သားတော်တို့သည်
စစ်တိုက်ရန် ပြင်ဆင်ကြလျက်တပ်ကြီးတစ်
တပ်ကိုစုရုံးကြလိမ့်မည်။ သူတို့အနက်မှ
မင်းသားတစ်ပါးသည်မြစ်လျှံရေကဲ့သို့ ချီတက်လာကာ
ရန်သူခံတပ်တစ်ခုကို တိုက်ခိုက်လိမ့်မည်။-

11 အီဂျစ်ဘုရင်သည်ဒေါသအမျက်ထွက်
သဖြင့် ဆီးရီးယားဘုရင်အားစစ်ဆင်တိုက်
ခိုက်ပြီးလျှင် သူ၏အင်အားကြီးမားသော
တပ်မတော်ကိုဖမ်းဆီးရမိလိမ့်မည်။-

12 သူသည်အောင်ပွဲကိုရရှိသဖြင့်လည်းကောင်း၊
စစ်သည်အမြောက်အမြားကိုသတ်ဖြတ်နိုင်
ခဲ့သဖြင့်လည်းကောင်း ဂုဏ်ယူဝါကြွားလိမ့်
မည်။ သို့ရာတွင်သူသည်ဆက်လက်၍အောင်
ပွဲခံရလိမ့်မည်မဟုတ်။

13 “ဆီးရီးယားဘုရင်သည်ဆုတ်ခွာသွားပြီး
လျှင် ယခင်ကထက်ပိုမိုအင်အားကြီးမား

သောတပ်ကြီးတစ်တပ်ကိုစုရုံးလိမ့်မည်။ သူ
 သည်အချိန်သင့်သောအခါလက်နက်အပြည့်
 အစုံတပ်ဆင်ထားသည့်တပ်ကြီးတစ်တပ်
 နှင့်ချီတက်လာလိမ့်မည်။- 14 ထိုအခါအီဂျစ်ဘုရင်ကိုပုန်ကန်သူများ
 ကြလိမ့်မည်။ အချင်းဒိယေလ၊ သင်၏အမျိုး
 သားများအထဲမှအကြမ်းဖက်သမားအချို့ တို့သည်
 ဗျာဒိတ်ရူပါရုံပြည့်စုံစေအံ့ငှာပုန် ကန်ကြလိမ့်မည်။
 သို့ရာတွင်သူတို့သည်အရေး ရှုံးနိမ့်ကြလိမ့်မည်။-
 15 သို့ဖြစ်၍ဆီးရီးယားဘုရင်သည် အီဂျစ်
 ပြည်ခံတပ်မြို့တစ်မြို့ကိုတိုက်ခိုက်သိမ်းယူ
 လိမ့်မည်။ အီဂျစ်စစ်သည်တပ်သားတို့သည်
 ဆက်လက်တိုက်ခိုက်ကြတော့မည်မဟုတ်။
 သူ တို့အထဲမှလက်ရွေးစင်တပ်သားများ၌
 ပင်ခံရပ်နိုင်သောခွန်အားမရှိပေ။- 16 ချင်းနင်းဝင်ရောက်လာသည့်ဆီးရီးယား
 သည်ခုခံမှုကိုမခံရဘဲ ထိုသူတို့အားမိမိ
 အလိုရှိသည်အတိုင်းပြုနိုင်လိမ့်မည်။ သူသည်
 ကတိထားတော်မူသောပြည်တော်သို့ဝင်၍
 မိမိ၏လက်တွင်းသို့အပြီးတိုင်ကျရောက် စေလိမ့်မည်။

17 “ဆီးရီးယားဘုရင်သည်မိမိ၏ကြီးမား
 သောစစ်တပ်တစ်တပ်လုံးဖြင့် စစ်ချီရန်ကြံ
 စည်လိမ့်မည်။ ထိုနောက်ရန်သူနိုင်ငံပြိုပျက်
 ရေးအတွက် ရန်သူနိုင်ငံ၏မင်းနှင့်မဟာမိတ်
 ဖွဲ့ကာသူ့အားသမီးတော်ကိုထိမ်းမြားဆောင်

နှင်းပေးလိမ့်မည်။ သို့ရာတွင်ဤအကြံအစည်
သည်အောင်မြင်လိမ့်မည်မဟုတ်။- 18 ထိုနောက်သူသည်ပင်လယ်အနီးရှိ

တို့ကိုတိုက်ခိုက်၍ များစွာသောနိုင်ငံတို့ကို
နှိမ်နင်းအောင်မြင်လိမ့်မည်။ သို့သော်လည်းတိုင်း

တစ်ပါးမှစစ်သူကြီးတစ်ဦးသည် သူ့အား
နှိမ်နင်းအောင်မြင်လိမ့်မည်။ သူ၏မာန်မာန

ကိုလည်းချိုးနှိမ်လိုက်လိမ့်မည်။ ဆီးရီးယား

ဘုရင်အားသူ၏မာန်မာနအတွက်အရှက်
ကွဲစေလိမ့်မည်။- 19 မင်းကြီးသည်မိမိ၏နိုင်ငံရှိခံတပ်သို့ပြန်

သွားလိမ့်မည်။ သို့ရာတွင်သူသည်အရေး
ရှုံးနိမ့်ကာကွယ်ပျောက်သွားလိမ့်မည်။

20 “သူ၏နောက်၌ဘုရင်တစ်ပါးပေါ်ထွန်းလာ
လိမ့်မည်။ ထိုဘုရင်သည်နိုင်ငံတော်ဘဏ္ဍာကို

တိုးတက်ရေးအတွက် လူတို့ထံမှအခွန်ကောက်
ခံစေရန်အရာရှိတစ်ဦးကိုစေလွှတ်လိမ့်မည်။

ထိုဘုရင်သည်အလွန်တိုတောင်းသည့်အချိန်
ကာလအတွင်း၌လုပ်ကြံသတ်ဖြတ်ခြင်း ကိုခံရလိမ့်မည်။

သို့ရာတွင်သူသည်လူ မြင်ကွင်း၌သော်လည်းကောင်း၊
စစ်ပွဲ၌သော် လည်းကောင်းအသတ်ခံရခြင်းမဟုတ်”

ဟုဆို၏။

ဆီးရီးယားပြည်၏မင်းဆိုးမင်းညစ်

21 ဆက်လက်၍ကောင်းကင်တမန်က “ထိုနောက်
နန်းတက်သည့်ဆီးရီးယားဘုရင်သည်မင်း

ဖြစ်ထိုက်သူမဟုတ်၊ ဆိုးညစ်သူဖြစ်လိမ့်
မည်။ သို့ရာတွင်သူသည်အမှတ်မထင်ပေါ်
ထွန်းလာလျက်ပရိယာ ယ်အားဖြင့်အာဏာ
သိမ်းလိမ့်မည်။- 22 သူ့အားဆန့်ကျင်ဘက်ပြုသူသည်ဘုရားသခင်၏ယဝ်

မူ ဖျက်ဆီးချေမှုန်းခြင်းကိုခံရလိမ့်မည်။-
23 ထိုမင်းသည်ကတိစာချုပ်များချုပ်ဆို၍
အခြားနိုင်ငံတို့ကိုလိမ်လည်လှည့်စားလိမ့် မည်။
သူသည်သေးငယ်သောနိုင်ငံကိုအုပ်စိုး ရသော်လည်း
တန်ခိုးကြီးမားသည်ထက် ကြီးမား၍လာလိမ့်မည်။-

24 သူသည်ပေါကြွယ်ဝသောပြည်နယ်တစ်ခုကို
အမှတ်မထင်ချင်းနင်းဝင်ရောက်၍ မိမိ၏ဘိုး
ဘေးတို့မပြုခဲ့ဘူးသည့်အမှုတို့ကိုပြုလိမ့်
မည်။ ထိုနောက်စစ်ပွဲတွင်သိမ်းဆည်းရရှိသည့်
ဥစ္စာပစ္စည်းများကို မိမိ၏နောက်လိုက်များနှင့်
ခွဲဝေယူလိမ့်မည်။ သူသည်ခံတပ်မြို့များကို
တိုက်ခိုက်ရန်အကြံအစည်များပြုလိမ့်မည်။ သို့
ရာတွင်သူ၏ခေတ်သည်မကြာမီကုန်ဆုံးသွား လိမ့်မည်။

25 သူသည်အီဂျစ်ဘုရင်ကိုတိုက်ခိုက်ရန်
စစ် တပ်ကြီးတစ်တပ်ကိုရဲတင်းစွာဖွဲ့စည်းလိမ့်
မည်။ အီဂျစ်ဘုရင်သည်လည်းအလွန်အင်
အားကြီးမားသောစစ်သည်ဗိုလ်ခြေတို့ဖြင့်
သူ့အားခုခံရန်ပြင်ဆင်လိမ့်မည်။ သို့ရာ
တွင်သူသည်လိမ်လည်လှည့်စားမှုကိုခံရ

၍အောင်မြင်လိမ့်မည်မဟုတ်။- 26 သူ၏အရင်းနှီးဆုံးအကြံပေးအရာရှိ
များသည် သူ၏ပျက်စီးရာပျက်စီးကြောင်းဖြစ်
လိမ့်မည်။ သူ၏စစ်သည်တပ်သားအမြောက်

အမြားတို့သည် အသတ်ခံရလျက်တပ်မ
တော်တစ်ခုလုံးပင်ချေမှုန်းခြင်းခံရလိမ့် မည်။-

27 ထိုနောက်ဘုရင်နှစ်ပါးသည်စားပွဲတစ်ခု
တည်းတွင်ထိုင်၍ ပွဲတော်ခေါ်ကြလိမ့်မည်။

သို့ ရာတွင်သူတို့၏ရည်ရွယ်ချက်များသည်ဆိုး
ညစ်သဖြင့် တစ်ဦးကိုတစ်ဦးလိမ်လည်ပြော

ဆိုကြလိမ့်မည်။ သို့သော်အချိန်မတန်သေး သဖြင့်
သူတို့၏လိုလားချက်များကိုရရှိ ကြလိမ့်မည်မဟုတ်။-

28 ဆီးရီးယားဘုရင်သည်ဘုရားသခင်၏
လူမျိုးတော်ကိုးကွယ်သည့်ဘာသာကို

ဖျက်ဆီးရန်သ နှ နိဗ္ဗ ဌာန်ပြုကာ စစ်ပွဲတွင်သိမ်း
ဆည်းရရှိထားသည့်ဥစ္စာပစ္စည်းများကိုယူ

၍ပြန်လိမ့်မည်။ သူသည်မိမိ၏အလိုဆန္ဒ
ရှိသည်အတိုင်းပြုပြီးနောက်မိမိ၏ပြည် သို့ပြန်လိမ့်မည်။

29 ထိုနောက်ကာလအတန်ကြာသောအခါ
သူသည်အီဂျစ်ပြည်သို့ပြန်လည်ချဉ်းနင်း

ဝင်ရောက်လာလိမ့်မည်။ သို့ရာတွင်ယခုတစ်
ကြိမ်၌အခြေအနေပြောင်းလဲသွားလိမ့် မည်။-

30 ရောမအမျိုးသားတို့သည်သံ ဘောများဖြင့်
လာရောက်၍ သူ့အားဆီးထားတိုက်ခိုက်ကြ

မည်ဖြစ်သဖြင့်သူသည်ကြောက်လန့်လိမ့်မည်။

ထိုအခါသူသည်အမျက်ပြင်းစွာထွက်
လျက်နောက်သို့ပြန်၍ဆုတ်ပြီးလျှင် ဘုရားသခင်၏လူမျိုးတော်ကိုးကွယ်
ကိုဖျက်ဆီးရန်ကြိုးစားလိမ့်မည်။ ထိုဘာသာ

တော်ကိုစွန့်လွှတ်ခဲ့သူတို့၏အကြံပေး
စကားများကိုလည်းနားထောင်လိမ့်မည်။-

31 သူ၏တပ်သားအချို့တို့သည်ဗိမာန်တော်ကို
ညစ်ည မ်းစေကြလိမ့်မည်။ သူတို့သည်နေ့စဉ်
ပူဇော်ရာယဇ်တို့ကိုရုပ်စဲစေလျက်ထိတ်လန့်

စက်ဆုတ်ဖွယ်သောအရာ⁹ ကိုဗိမာန်တော်လူမြင်ကွင်းတွင်မြှောက်တင်
ထားကြလိမ့်မည်။-☆ 32 မိမိတို့ကိုးကွယ်သည့်ဘာသာကိုစွန့်လွှတ်

လိုက်ကြသူတို့အား ဆီးရီးယားဘုရင်သည်
ကောက်ကျစ်စဉ်းလဲမှုဖြင့် မိမိ၏ဘက်သို့ပါ

အောင်ဆွဲဆောင်လိမ့်မည်။ သို့ရာတွင်ဘုရားသခင်အားသစ္စာစောင့်သော
သူ့အား ပြန်လည်တိုက်ခိုက်ကြလိမ့်မည်။-

33 ပြည်သူတို့၏ခေါင်းဆောင်ပညာရှိတို့သည်
ပြည်သူတို့အား ရှေ့ဆောင်လမ်းပြပေးကြ
လိမ့်မည်။ သို့သော်ကာလအတန်ကြာမျှထို

သူတို့အနက်အချို့သောသူတို့သည် စစ်ပွဲ
တွင်ကျဆုံး၍အချို့မှာမီးလောင်တိုက်

အသွင်းခံကြရလိမ့်မည်။ အချို့သောသူ

9 11:31 * ထိတ်လန့်စက်ဆုတ်ဖွယ်ကောင်းသောအရာ။ ၉:၂၇ ကြည့်ပါ။
☆ 11:31 ဒံ၊ ၉:၂၇၊ ၁၂:၁၁။ မ၊ ၂၄:၁၅။ မာ၊ ၁၃:၁၄။

တို့သည်လုယက်ခြင်းနှင့်ဖမ်းဆီးချုပ်နှောင်
 ခြင်းကိုခံရကြလိမ့်မည်။- 34 ဘုရားသခင်၏လူမျိုးတော်ဘက်သို့ဝင်ရောက်
 လာသူတို့မှာအများအားဖြင့် ကိုယ်ကျိုးရှာ
 လိုသူများပင်ဖြစ်သော်လည်းကိုယ်တော်၏
 လူမျိုးတော်သည် ထိုသူတို့ထံမှအထောက်
 အကူအနည်းငယ်ကိုရရှိကြမည်။- 35 ခေါင်းဆောင်ပညာရှိများအနက်အခမဲ့
 တို့သည်အသတ်ခံရကြလိမ့်မည်။ သို့ရာတွင်
 ယင်းသို့အသတ်ခံရမှုကြောင့် လူတို့၏
 စိတ်နှလုံးသည်ဖြူစင်သန့်ရှင်း၍လာလိမ့်မည်။
 ဤအမှုအရာများသည်ဘုရားသခင်ချိန်း
 ချက်သတ်မှတ်တော်မူသည့်ကာလတိုင်
 အောင်ဆက်လက်၍ဖြစ်လိမ့်မည်။
 36 “ဆီးရီးယားဘုရင်သည်မိမိ၏စိတ်ဆန္ဒရှိ
 သည်အတိုင်းပြုလိမ့်မည်။ မိမိသည်ဘုရား
 အပေါင်းတို့ထက်ကြီးမြတ်သည်ဟူ၍လည်း
 ကောင်း၊ အမြင့်မြတ်ဆုံးသောဘုရားသခင်ထက်
 ပင်ကြီးမြတ်သည်ဟူ၍လည်းကောင်း ကြွားဝါ
 ပြောဆိုလိမ့်မည်။ သူသည်မိမိအားဘုရားသခင်အပြစ်ဒဏ်ခတ်တော်မူချိန်
 ဤသို့ကြွားဝါနိုင်လိမ့်မည်။ အဘယ်ကြောင့်
 ဆိုသော်ဘုရားသခင်သည်မိမိအကြံ အစည်တော်ရှိသည်အတိုင်းပြုတော်
 မည်ဖြစ်သောကြောင့်တည်း။- 37 ထိုမင်းသည်မိမိ၏ဘိုးဘေးတို့ကိုကွပ်ကဲ
 သည့်ဘုရားကိုလည်းကောင်း၊ အမျိုးသမီး

☆ 11:36 ၂သက်၊ ၂:၃-၄။ ဗျာ၊ ၁၃:၅-၆။

တို့မြတ်နိုးသည့်ဘုရားကိုလည်းကောင်း
 ပမာဏပြုလိမ့်မည်မဟုတ်။ မိမိကိုယ်ကို
 ဘုရားအပေါင်းတို့ထက်ကြီးမြတ်သည်ဟု
 ထင်မှတ်သဖြင့် ထိုဘုရားတို့ကိုပစ်ပယ် လိမ့်မည်။-
 38 ထိုဘုရားများအစားခံတပ်များကို ကွယ်
 ကာစောင့်ရှောက်သည့်ဘုရားကိုမြှောက်စား
 လိမ့်မည်။ မိမိ၏ဘိုးဘေးတို့အဘယ်အခါ
 ကမျှ မကိုးကွယ်ခဲ့သောဘုရားအားရွှေ၊
 ငွေ၊ ကျောက်မျက်ရတနာများနှင့်အခြားအဖိုး
 ထိုက်သည့်လက်ဆောင်ပဏ္ဏာပူဇော်သကာများ
 ကိုဆက်သလိမ့်မည်။- 39 မိမိ၏ခံတပ်များအတွက်အစောင့်တပ်သား
 များအဖြစ်၊ နိုင်ငံခြားဘုရားကိုကိုးကွယ်
 သူတို့အားအသုံးပြုလိမ့်မည်။ မိမိ၏စိုးမိုး
 အုပ်ချုပ်မှုကိုလက်ခံသောသူတို့အား ကြီး
 မြတ်သောရာထူးများဖြင့်ချီးမြှင့်၍မြေ
 ယာများကိုဆုတော်လာဘ်တော်အဖြစ်
 ဖြင့်ပေးအပ်လိမ့်မည်။''

40 ``ဆီးရီးယားဘုရင်၏နန်းသက်ကုန်ဆုံး
 ချိန်နီးသောအခါ အီဂျစ်ဘုရင်သည်ထို
 မင်းကိုစစ်ချီတိုက်ခိုက်လိမ့်မည်။ ဆီးရီး
 ယားဘုရင်ကလည်းမြင်းစီးသူရဲများ
 နှင့် သင်္ဘောအမြောက်အမြားကိုအသုံး
 ပြုကာအစွမ်းကုန်ပြန်လည်တိုက်ခိုက်

လိမ့်မည်။ သူသည်မြစ်လျှံရေသဖွယ်နိုင်ငံများစွာကိုချဉ်းနင်းဝင်ရောက်လိမ့်မည်။-

41 ကတိထားတော်မူသောပြည်ကိုပင်ချဉ်းနင်းဝင်ရောက်ကာ ထောင်ပေါင်းများစွာသောလူတို့ကိုသတ်ဖြတ်လိမ့်မည်။ သို့ရာတွင် ဧဒိုပြည်၊ မောဘာပြည်၊ အ မှ မုန်ပြည်တို့သည်ဘေးမှလွတ်မြောက်ကြလိမ့်မည်။-

42 ထိုမင်းသည်အပြည်ပြည်သို့ဝင်ရောက်တိုက်ခိုက်သောအခါ အီဂျစ်ပြည်ပင်လျှင်

ချမ်းသာရာရလိမ့်မည်မဟုတ်။- 43 သူသည်အီဂျစ်ပြည်တွင်လျှို့ဝှက်ထားသည့်ရွှေငွေဘဏ္ဍာများနှင့် အခြားအဖိုးထိုက်သည့်ပစ္စည်းဥစ္စာများကိုသိမ်းယူသွားလိမ့်မည်။ လစ်ဗျားနှင့်ဆူဒန်နိုင်ငံတို့ကို

လည်းနှိမ်နင်းအောင်မြင်လိမ့်မည်။- 44 ထိုနောက်သူသည်အရှေ့မျက်နှာအနှင့်မြောက်မျက်နှာအရပ်တို့မှရောက်ရှိ

လာသောသတင်းများကြောင့် ထိတ်လန့်၍ ပြင်းထန်စွာတိုက်ခိုက်သဖြင့်လူအမြောက်

အမြားကိုဆုံးပါးစေလိမ့်မည်။- 45 သူသည်ဗိမာန်တော်တည်ရာတောင်ဝင်ပင်လယ်စပ်ကြားတွင် မိမိအတွက်တဲတော်

ကြီးများကိုပင်တည်ဆောက်လိမ့်မည်။

သို့ ရာတွင်မိမိအားမစကူညီမည့်သူမရှိဘဲထိုအရပ်တွင်သေဆုံးလိမ့်မည်။"

12

ကပ်ကာလကုန်ဆုံးချိန်

1 ပိတ်ချောအံ ကျီကိုဝတ်ဆင်ထားသော
 ကောင်းကင်တမန်က ထိုကာလ၌ကြီး
 မြတ်သောကောင်းကင်တမန်မိ ကု ခေလသည်
 ပေါ်လာလိမ့်မည်။ သူသည်သင်၏အမျိုးသား
 များကိုစောင့်ထိန်းသောသူဖြစ်၏။ ထိုနောက်
 လူမျိုးအပေါင်းတို့ဖြစ်ပေါ်လာချိန်မှအစ
 ပြု၍ အဘယ်အခါ၌မျှမကြုံဘူးသော
 ဆင်းရဲဒုက္ခများဆိုက်ရောက်ရာကာလကျ
 ရောက်လာလိမ့်မည်။ ထိုအခါ၌ဘုရားသခင်၏စာစောင်တော်တွင်စာရင်း
 သူ သင်၏အမျိုးသားအပေါင်းတို့သည်
 လွတ်မြောက်ကြလိမ့်မည်။-[☆] 2 သေလွန်သူအမြောက်အမြားတို့သည်ပြန်
 ၍ အသက်ရှင်လာကြလိမ့်မည်။ ထိုသူတို့
 အနက်အချို့သောသူတို့သည်ထာဝရ
 အသက်ကိုခံစားရကြလိမ့်မည်။ အချို့
 တို့မှာထာဝရအသရေပျက်ခြင်း ကိုခံစားရကြလိမ့်မည်။-
[☆] 3 ခေါင်းဆောင်ပညာရှိတို့သည် မိုးကောင်းကင်
 ၏အလင်းရောင်ကဲ့သို့ကြည်လင်တောက်ပ ကြလိမ့်မည်။
 လူအမြောက်အမြားအား အမှန်တရားကိုကျင့်သုံးရန်

[☆] 12:1 မ၊ ၂၄:၂၁။ မ၊ ၁၃:၁၉။ မျ၊ ၇:၁၄၊ ၁၂:၇။ [☆] 12:2 ဟေရှ၊
 ၂၆:၁၉။ မ၊ ၂၅:၄၆။ ယော၊ ၅:၂၉။

သွန်သင်ပေး ကြသူတို့သည်လည်းကြယ်တာရာများကဲ့ သို့ ထာဝစဉ်ထွန်းလင်းတောက်ပကြလိမ့် မည်။" ဟုဆို၏။

4 ထိုသူက `အချင်းဒံယေလ၊ သင်သည်ဤစာ စောင်ကိုပိတ်၍ ကမ္ဘာကုန်ဆုံးချိန်တိုင်အောင် တံဆိပ်ခတ်နှိပ်ထားလော့။ ဤအတောအတွင်း ဌ်လူအများပင်ဖြစ်ပျက်နေဆဲအမှု အရာတို့ကိုသိရှိနားလည်နိုင်ရန် အချည်း နှီးကြိုးစားအားထုတ်ကြလိမ့်မည်" ဟု ဆို၏။*

5 ထိုနောက်ငါဒံယေလသည်မြစ်ကမ်းတစ် ဖက်တစ်ချက်၌ လူတစ်ယောက်စီရပ်လျက် နေသည်ကိုမြင်ရ၏။- 6 တစ်ယောက်ကမြစ်အထက်ပိုင်းတွင်ရပ် နေသူအား `ဤအံ့ဩဖွယ်ကောင်းသည့် အမှုအရာများသည် အဘယ်ကာလမှ ပြီးဆုံးပါမည်နည်း" ဟုမေး၏။

7 ထိုကောင်းကင်တမန်သည် မိုးကောင်းကင် သို့လက်နှစ်ဖက်ကိုမြှောက်ချီကာ ကာလ အစဉ်အသက်ရှင်တော်မူသောဘုရားအား တိုင်တည်၍ကျိန်ဆိုသည်မှာ `သုံးနှစ်ခွဲမျှ ကြာလိမ့်ဦးမည်။ ဘုရားသခင်၏လူမျိုး တော်ခံရသောညှင်းဆဲနှိပ်စက်မှုများ ပြီးဆုံးချိန်၌ ဤအမှုအရာအပေါင်း တို့သည်လည်းပြီးဆုံးသွားလိမ့်မည်" ဟု မြက်ဆိုသည်ကိုငါကြားရ၏။*

* 12:4 ဗျာ၊ ၂၂:၁၀။ * 12:7 ဗျာ၊ ၁၀:၅။ ၁၂:၁၄။

8 ထိုသူပြောသောစကားကိုကြားသော်လည်း
 ငါသည်နားမလည်သဖြင့် သို့ရာတွင်အရှင်၊
 ထိုအမှုအရာများသည်အဘယ်သို့အဆုံး
 သတ်ပါမည်နည်း။' ဟုမေး၏။

9 ထိုသူက `ဒိယေလ၊ ကမ္ဘာကုန်ဆုံးချိန်တိုင်
 အောင်ဤစကားများကိုလျှို့ဝှက်၍ထား
 ရမည်။ သို့ဖြစ်၍ယခုသင်သွားလော့။-

10 လူအမြောက်အမြားတို့သည်စိတ်နှလုံးသန့်
 ရှင်းဖြူစင်လာကြလိမ့်မည်။ သူယုတ်မာတို့
 သည်ကားအသိတရားမရှိဘဲဆက်လက်
 ယုတ်မာလျက်နေကြလိမ့်မည်။ ပညာရှိသူ
 များသာလျှင်အသိတရားကိုရရှိကြ လိမ့်မည်။*

11 `နေ့စဉ်ပူဇော်ရာယဇ်များကိုရပ်စဲစေသည့်
 အချိန်၊ ထိတ်လန့်စက်ဆုပ်ဖွယ်ကောင်းသော
 အရာ¹⁰ ပေါ်ပေါက်လာသည့်အချိန်မှအစပြု၍
 ရက်ပေါင်းတစ်ထောင့်နှစ်ရာကိုးဆယ်ကုန်
 လွန်သွားလိမ့်မည်။-^{☆ 12} ရက်ပေါင်းတစ်ထောင့်သုံးရာသုံးဆယ့်ငါးရက်
 ကုန်ဆုံးချိန်တိုင်အောင် သစ္စာရှိသူတို့သည် မ ။
 ဂလာရှိကြ၏။

13 `ဒိယေလ၊ သင်သည်လည်းအဆုံးတိုင်အောင်
 သစ္စာရှိလော့။ ထိုနောက်သင်သည်သေလိမ့်မည်။

☆ 12:10 မျာ၊ ၂၂:၁၁။ 10 12:11 *
 ထိတ်လန့်စက်ဆုပ်ဖွယ်ကောင်းသော အရာ။ ၉:၂၇ ကြည့်ပါ။ ☆ 12:11
 ဒါ ၉:၂၇၊ ၁၁:၃၁။ မ၊ ၂၄:၁၅။ မာ၊ ၁၃:၁၄။

သို့ရာတွင်သင်သည်ကပ်ကာလကုန်ဆုံးချိန်
 ၌ ဆုတော်လာဘ်တော်ကိုခံယူရန်ရှင်ပြန်
 ထမြောက်လိမ့်မည်" ဟုဆို၏။ ပရောဖက်ဒိယေလစီရင်ရေးသား
 သောအနာဂတုတိကျမ်းပြီး၏။

Common Language Bible
Burmese: Common Language Bible Bible without
Deuterocanon

Public Domain

Language: Myanmar language (Burmese)

Translation by: Bible Society of Myanmar

Burmese Common Language Bible

This translation is published by the Bible Society of Myanmar.

If you are interested in obtaining a printed copy, please contact the Bible Society of Myanmar at <https://bsmyanmar.org/>.

© 2005 Bible Society of Myanmar

2014-03-30

PDF generated using Haiola and XeLaTeX on 11 Nov 2022 from source files dated 1 Jul 2021

de6d28cc-10f3-5485-8960-5628a6c52793